
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. 'Αδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Χ. Καραγιαννίδη, σελ.

4886
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 1ο Γυµνάσιο Πετρούπολης, το 11ο Δηµοτικό
Σχολείο Αργυρούπολης Αττικής, το Ειδικό Δηµοτικό Σχολείο
Κωφών και Βαρήκοων Αργυρούπολης Αττικής και το 1ο Δη-
µοτικό Σχολείο Αµυνταίου Φλωρίνης, σελ. 4888, 4893, 4899

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 4890
4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 4894, 4895

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 4869 - 4871
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

4871 - 4883
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 26 Νοεµβρίου 2012, σελ. 4884
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολι-

τισµού και Αθλητισµού: 
i) σχετικά µε την ενδεχόµενη συγχώνευση του ΕΠΑΛ Γυ-

θείου µε το ΕΠΑΛ της Σπάρτης, σελ. 4885
ii) σχετικά µε τα κρούσµατα βίας και την οργάνωση νεονα-

ζιστικών πυρήνων στα σχολεία, σελ. 4886
β) Προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-

κτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε το καθεστώς της δια-
θεσιµότητας των υπαλλήλων, σελ. 4888

γ) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε
την ανάγκη ενίσχυσης της ελληνικής κτηνοτροφίας, σελ.
4890

δ) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων: 

i) σχετικά µε τη θέσπιση ειδικής σήµανσης που  θα πιστο-
ποιεί την ελληνική προέλευση των προϊόντων, σελ. 4893

ii) σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τον έλεγχο των τιµών των
βασικών λιπασµάτων, σελ. 4895

ε) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το Πρότυπο Ει-
δικό Οικοτροφείο "οι  Άγιοι Ανάργυροι" στην Κάντζα Παλλή-
νης, σελ. 4897

στ) Προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας, σχετικά µε την
απογραφή της ακίνητης περιουσίας του Ταµείου Εθνικής
Άµυνας (ΤΕΘΑ), σελ. 4899

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίων νόµων: 
α) Οι Υπουργοί Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν

σχέδιο νόµου: "Κύρωση του Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυ-
βέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης
της Γεωργίας για την τροποποίηση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρ-
νησης της Γεωργίας, σχετικά µε την ίδρυση Προξενικών
Αρχών", σελ. 4890

β) Οι Υπουργοί Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν
σχέδιο νόµου: "Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ
της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κοινοπολιτείας της Αυ-
στραλίας αναφορικά µε διπλωµατικά και προξενικά προνόµια
και ασυλίες προσώπων µε διπλή ιθαγένεια", σελ. 4890

γ) Οι Υπουργοί Τουρισµού, Εξωτερικών και Οικονοµικών
κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας συνεργα-
σίας στον τοµέα του Τουρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ανατολικής
Δηµοκρατίας της Ουρουγουάης", σελ. 4890

δ) Οι Υπουργοί Τουρισµού, Εξωτερικών και Οικονοµικών
κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ
της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρ-
νησης της Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για συνεργασία
στον τοµέα του Τουρισµού", σελ. 4890

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι., σελ. 4869 - 4896
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ., σελ. 4896 - 4900

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 4890

Β. Επί προσωπικού θέµατος:
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. ,  σελ. 4895
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 4894, 4895
ΣΚΟΡΔΑΣ Α. , σελ. 4894, 4895

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΔΑΒΑΚΗΣ Α. , σελ. 4885
ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ Δ. , σελ. 4899, 4900
ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ Β. , σελ. 4888, 4889
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 4899
ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ Α. , σελ. 4889, 4890
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 4893, 4894
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 4895, 4896
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 4897, 4898
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 4885, 4886, 4887
ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ Φ. , σελ. 4891, 4892
ΣΑΛΜΑΣ Μ. , σελ. 4897, 4898
ΣΚΟΡΔΑΣ Α. , σελ. 4893, 4894, 4895, 4896
ΤΑΤΣΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 4886, 4887
ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ Μ. , σελ. 4891, 4892, 4893

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΗ’
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Αθήνα, σήµερα στις 23 Νοεµβρίου 2012, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.03’ συνήλθε στην Aίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε oλοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Φεβρωνία Πατρια-
νάκου, Βουλευτή Λακωνίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Λειτουργών Τεχνι-
κής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης, αιτείται την άµεση κάλυψη
των κενών των εκπαιδευτικών τεχνικών ειδικοτήτων και γενικών
µαθηµάτων στα σχολεία της τεχνικής επαγγελµατικής εκπαίδευ-
σης.

2) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’ Θεσ-
σαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Αγωνιστών Κύπρου 1974 αιτεί-
ται  την αναγνώριση της προσφοράς των αγωνιστών και τη δι-
καίωση των αιτηµάτων τους για υποστήριξη και ανάδειξη των
προβληµάτων επιβίωσής τους.

3) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’ Θεσ-
σαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν δηµοσίευµα εφη-
µερίδας, το οποίο αφορά στην αποκάλυψη παράνοµων παρακρα-
τικών και παραστρατιωτικών µηχανισµών της Θράκης για την
προάσπιση των εθνικών συµφερόντων.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στην κατά-
σταση που επικρατεί στην ΕΡΤ σχετικά µε τις συµβάσεις των
εργαζοµένων και τις προσλήψεις προσωπικού.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κωλυ-
σιεργία της δικαιοσύνης στην υπόθεση µε εφοριακούς και
επιθεωρητές που «έσβηναν» χρέη επιχειρήσεων προς το δηµό-
σιο.

6) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Λογκανίκου

του Δήµου Σπάρτης, αιτείται την αποζηµίωση  αγροτών από τον
ΕΛΓΑ λόγω ζηµίας των ελαιοδένδρων τους από το δάκο.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργαζοµένων Οργα-
νισµού Ανάπτυξης Ανατολικής Κρήτης, καταθέτει τις προτάσεις
του για τη λειτουργία του νέου οργανισµού που θα προκύψει
µετά τη συγχώνευση ΟΑΝΑΚ και ΟΑΔΥΚ και αιτείται τη διασφά-
λιση των δικαιωµάτων των εργαζοµένων.

8) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πασχόν-
των από Μεσογειακή Αναιµία αιτείται τη διατήρηση της µηδενι-
κής συµµετοχής των πασχόντων από τη νόσο στην καθηµερινή
φαρµακευτική τους δαπάνη.

9) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Λειτουργών Τεχνικής
Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης αιτείται την επίλυση των προβλη-
µάτων που δηµιουργούνται στα σχολεία µε την άµεση κάλυψη
των κενών των εκπαιδευτικών τεχνικών ειδικοτήτων και γενικών
µαθηµάτων.

10) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κύριοι Παναγιώτης Αντωνόπουλος και
Αντώνιος Παναγιώτου, πανεπιστηµιακοί καθηγητές, αιτούνται την
εξαίρεσή τους από περαιτέρω µειώσεις στις αποδοχές τους.

11) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Ελένη Μπάρλα, αιτείται την επί-
λυση του θέµατος της πρόσληψης αδιόριστου επιτυχόντος
προσωπικού σε υπηρεσίες του ΙΚΑ, µε βάση την προκήρυξη 8Κ/
2008.

12) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται
στις σηµαντικές ελλείψεις σε εκπαιδευτικό προσωπικό στο ΤΕΕ
Ηρακλείου Κρήτης.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά κρατική επιχο-
ρήγηση από το Υπουργείο Πολιτισµού στο Μουσείο Μπενάκη.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά έρευνα στον
ΕΛΟΤ, από την εισαγγελία και τον ΣΔΟΕ, για κατασπατάληση δη-
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µοσίου χρήµατος.

15) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΧΑΡΟΥΛΑ (ΧΑΡΑ) ΚΑΦΑΝΤΑΡΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Δηµοσιογράφων Ιδιο-
κτητών Περιοδικού Τύπου, αιτείται την επίλυση των προβληµά-
των που δηµιουργούνται από τον περιορισµό της συµµετοχής
της Γενικής Γραµµατείας Επικοινωνίας και Ενηµέρωσης, στις δα-
πάνες ταχυδρόµησης των εντύπων του περιοδικού τύπου.

16) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Δασολόγων Δηµοσίων Υπαλ-
λήλων, επισηµαίνει τον κίνδυνο διάλυσης των υπηρεσιών της Ει-
δικής Γραµµατείας Δασών, µε βάση το νέο οργανισµό,  και
αιτείται τη λήψη µέτρων για την προστασία του φυσικού περι-
βάλλοντος και της δηµόσιας περιουσίας.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά τα µυστικά κον-
δύλια του Υπουργείου Εξωτερικών και τη λίστα «Λαγκάρντ».

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά το θέµα της λι-
µενικής έκτασης της Πάτρας.

19) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Αλοννήσου Νοµού Μα-
γνησίας, αιτείται τη στελέχωση γραφείου εξυπηρέτησης φορο-
λογουµένων εντός του ΚΕΠ.

20) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Εταιρειών Φωτοβολ-
ταϊκών, αιτείται τη στήριξη της συλλογικής πρωτοβουλίας τους
«Μας αφορά» προκειµένου να συνεχιστεί η αναπτυξιακή πορεία
των φωτοβολταϊκών στη χώρα µας.

21) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Αποκλειστικών
Αδελφών Νοσοκόµων του Νοσοκοµείου «Ευαγγελισµός», αιτείται
την άµεση αποµάκρυνση των αλλοδαπών αποκλειστικών νοσο-
κόµων, που εργάζονται χωρίς νόµιµη άδεια στο Νοσοκοµείο
«Ευαγγελισµός».

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Ιδιωτικών Εκπαιδευ-
τικών Λειτουργών Ελλάδας, αιτείται την επίλυση θέµατος που
αφορά καθυστέρηση εκδίκασης, στο ΚΥΣΔΕ, της υπόθεσης του
ιδιοκτήτη του ιδιωτικού εκπαιδευτηρίου «Μπουγάς» στην Καλα-
µάτα.

23) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Περιφερειακό Παράρτηµα
Κεντρικής Μακεδονίας, Γεωτεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδας, αι-
τείται τη χρήση του ηλεκτρονικού αρχείου του ολοκληρωµένου
συστήµατος διαχείρισης και ελέγχου του ΟΠΕΚΕΠΕ, από τη Γε-
νική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων, για τον υπολογι-
σµού του αγροτικού εισοδήµατος.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε πρόσληψη
εργολήπτη του δηµοσίου στο πολιτικό γραφείο του Υπουργού
Εργασίας κ. Ιωάννη Βρούτση.

25) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Δ.Σ. του Συνδέσµου Ελλη-
νικής Κτηνοτροφίας, καταγγέλλει την πολιτική της Κυβέρνησης
για την προώθηση µέτρων που θα οδηγήσουν τους κτηνοτρό-
φους και γενικά  τον αγροτικό κόσµο σε συνθήκες εξαθλίωσης.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην αξιοποί-
ηση του παλαιού κτηρίου του Αρσακείου Πατρών.

27) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο του Αγροτικού Συλ-
λόγου Φιλιατρών Νοµού Μεσσηνίας, διαµαρτύρεται για το
ζήτηµα των εισαγωγών τοµάτας από την Πρώην Γιουγκοσλαβική
Δηµοκρατία της Μακεδονίας και την Αλβανία και αιτείται την  αυ-
στηροποίηση των ελέγχων.

28) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ και Β’
Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Πρόεδρος του ΔΣ της Οµοσπονδίας Αγροτικών Συλ-
λόγων Νοµού Έβρου «Η Ενότητα», καταγγέλλει ότι η παραγωγή
ξερών κρεµµυδιών στην περιοχή Νέας Βύσσας παραµένει αδιά-
θετη, µε κίνδυνο κόποι και έξοδα των παραγωγών να πάνε χα-
µένα, εξαιτίας της αγροτικής πολιτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την υπόθεση
Βαξεβάνη και τη σύγκρισή της µε την υπόθεση της πολιτιστικής
στην Πάτρα.

30) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ,
Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ και Επικρατείας κ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Πα-
νελλήνια Οµοσπονδία Γεωτεχνικών Δηµοσίων Υπαλλήλων, καταγ-
γέλλει την επίθεση της τρικοµµατικής Κυβέρνησης στα
δικαιώµατα των εργαζοµένων.

31) Ο Βουλευτής Δράµας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι εργαζόµενοι της Περιφέρειας
Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης, διαµαρτύρονται για την ψή-
φιση του ν. 406/2012 µε τον οποίοι δροµολογούνται απολύσεις
υπαλλήλων ιδιωτικού δικαίου αορίστου χρόνου και επισηµαίνει
τις αρνητικές κοινωνικές συνέπειες που θα επιφέρει.

32) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Ναυτών Εµ-
πορικού Ναυτικού, διαµαρτύρεται για την καθυστέρηση στην
καταβολή δεδουλευµένων µισθών και αναδροµικών αποδοχών
στους ναυτικούς.

33) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΕΡΔΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πασχόντων από
Μεσογειακή Αναιµία, αιτείται να τροποποιηθούν οι διατάξεις για
τη συµµετοχή στα φάρµακα κατά της νόσου, καθώς και την εξαί-
ρεσή τους από όσα φάρµακα της αρνητικής λίστας χρησιµοποι-
ούν αναγκαστικά ως θεραπεία υποκατάστασης ή επιπλοκών.

34) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Κυκλάδων, αιτεί-
ται την επίλυση του θέµατος της υποχρεωτικής ασφάλισης στον
Οργανισµό Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών σε νησιά µε
πληθυσµό κάτω των τριών χιλιάδων εκατό κατοίκων.

35) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε σύλληψη του
επιχειρηµατία Κ. Ανζουλάτου, µετά από έλεγχο του ΣΔΟΕ.

36) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε δήλωση του
κ. Ευάγγελου Βενιζέλου για την λίστα Λαγκάρντ σχετκά µε την
προέλευση της πηγής του κ. Κ. Βαξεβάνη.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στην κλήση της
συζύγου του πρώην Υπουργού Οικονοµικών κ. Γιάννου Παπαν-
τωνίου από τον οικονοµικό εισαγγελέα  κ. Γρηγόριο Πεπόνη.
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38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Φαιστού Νοµού Ηρα-
κλείου, εκφράζει την αντίθεσή του σε οποιαδήποτε αναστολή
λειτουργίας δηµοσίων υπηρεσιών στην περιοχή της Μεσσαράς.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Φαιστού Νοµού Ηρα-
κλείου, αιτείται την παραµονή των δηµοσίων υπηρεσιών στην
περιοχή της Μεσσαράς.

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά πρώην
Υπουργό, ο οποίος είχε κάνει απευθείας αναθέσεις για την κα-
τασκευή των ΚΕΠ.

41) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το προσωπικό αορίστου χρόνου του
Ινστιτούτου Εκπαιδευτικής Πολιτικής, αιτείται την επίλυση θέµα-
τος που αφορά τη µη καταβολή µισθοδοσίας στους εργαζοµέ-
νους.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αρτέµιος Σώρρας, διαµαρτύ-
ρεται για την πολιτική της Κυβέρνησης και ειδικά του Υπουργού
Οικονοµικών, σχετικά µε τη συγκέντρωση χρηµατικού ποσού για
επενδύσεις στη χώρα µας.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά τα ανύπαρκτα
µέτρα ασφαλείας σε έργα που εκτελούνται στην οδό Ηρώων Πο-
λυτεχνείου της Πάτρας. 

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά στη διαφωνία
των µελών της ΟΝΝΕΔ για την αύξηση των τιµών των εισιτηρίων
στα µέσα µαζικής µεταφοράς.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά την καταψή-
φιση διάταξης νοµοσχεδίου σχετικά µε την ανανέωση των πτυ-

χίων των κατασκευαστικών οµίλων.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών, αι-
τείται την άρση της αδικίας που συντελείται σε βάρος των
Ελλήνων εργαζοµένων τυφλών, σχετικά µε τις περικοπές των
αποδοχών τους.

47) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου, αιτείται την επανεξέταση των γεωγραφικών κριτηρίων,
ώστε ο εν λόγω δήµος να ενταχθεί στην Α’ ή στην Β’ γεωγραφική
ζώνη για τη χορήγηση του επιδόµατος πετρελαίου θέρµανσης.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε  δια-
µάχη µεταξύ ΤΑΙΠΕΔ και ΟΠΑΠ για τη διεξαγωγή διαγωνισµού
για τον τεχνολογικό πάροχο.

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η προϊσταµένη του Πταισµατοδι-
κείου Ηρακλείου, αιτείται την αύξηση των οργανικών θέσεων
πταισµατοδικών, ώστε να µην υπάρξει κίνδυνος παραγραφής
υποθέσεων.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στα ση-
µαντικά προβλήµατα κατασκευής του οδικού άξονα της κεντρι-
κής Ελλάδας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 3028/16-10-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πετράκου Αθανασίου, Αµµανατίδου - (Πασχαλίδου) Ευαγ-
γελίας (Λίτσας), Βαλαβάνη Όλγας-Νάντιας, Γελαλή Δηµητρίου,
Κριτσωτάκη Μιχαήλ, Λαφαζάνη Παναγιώτη, Ουζουνίδου Ευγε-
νίας, Παπαδηµούλη Δηµητρίου, Στρατούλη Δηµητρίου δόθηκε
µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1159206 ΕΞ 2012 /1057/20-11-2012 έγ-
γραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 3273/22-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 145082/ΙΗ ΕΞ/20-

11-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 3382/24-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Οικονόµου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/81516/0022/20-

11-2012 έγγραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 3484/26-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καπερνάρου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/9286/

12842/20-11-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εθνικής Άµυ-
νας η ακόλουθη απάντηση:

4876 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΗ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2012                                                                                         4877



4878 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



5. Στην µε αριθµό 3591/30-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Γάκη Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-1108/20-11-2012 έγ-

γραφο  από τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υπο-
δοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 3753/05-11-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ζησιµόπουλου Πολύβιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΑΠΕ/Φ38/
3177/οικ. 23033/20-11-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη
απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε την κ.
Πατριανάκου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Δευτέρας 26 Νο-
εµβρίου 2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 643/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’�Πειραιά της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Κατσα-
φάδου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την ορθο-
λογική αντιµετώπιση του κόστους κάλυψης των κτηριακών αναγ-
κών των υπηρεσιών του δηµοσίου.

2.- Η µε αριθµό 634/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Δωδεκανήσου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
- Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δηµητρίου Γάκη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε την ανάγκη βελτίωσης των διαδικασιών πιστοποίησης των
ΑΜΕΑ στα Δωδεκάνησα.

3.- Η µε αριθµό 640/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση Ευβοίας του
Βουλευτή των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Μαρκό-
πουλου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την πρόβλεψη
για την απορρόφηση του ΕΣΠΑ 2013.

4.- Η µε αριθµό 626/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου
Μίχου προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε τις ελλείψεις σε έµψυχο δυναµικό και υλικο-
τεχνική υποδοµή στην Αστυνοµική Διεύθυνση Ευβοίας.

5.- Η µε αριθµό 630/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’�Αθήνας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ιωάννη Πα-
νούση προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αξιο-
ποίηση των Ολυµπιακών εγκαταστάσεων και το κόστος συντή-
ρησής τους.

6.- Η µε αριθµό 622/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’�Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Θεοδοσίου Κωνσταντινίδη προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Ερ-

γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την αν-
τιµετώπιση των προβληµάτων στις εργασίες κατασκευής του
µετρό Θεσσαλονίκης.

B. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1.- Η µε αριθµό 642/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Δωδεκανήσου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κόν-
σολα προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε το Κτηµατολόγιο
της Σύµης.

2.- Η µε αριθµό 633/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Βοιωτίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ιωάννη Σταθά προς τον
Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
σχετικά µε την διεκδίκηση των γερµανικών αποζηµιώσεων από
τους κατοίκους του Διστόµου.

3.- Η µε αριθµό 637/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’�Αθήνας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Βασιλείου Καπερ-
νάρου προς τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό, σχετικά µε την
κατανοµή του χρόνου στους εκπροσώπους των κοµµάτων στις
ενηµερωτικές εκποµπές της κρατικής τηλεόρασης.

4.- Η µε αριθµό 625/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’�Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ηλία
Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-
κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Εξωτερικών,
σχετικά µε τη χρήση του ονόµατος της Μακεδονίας σε διπλωµα-
τικό και εµπορικό επίπεδο από το κράτος των Σκοπίων.

5.- Η µε αριθµό 629/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση Β’�Πειραιά
της Βουλευτού της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Γιαννα-
κάκη προς τους Υπουργούς Εξωτερικών και Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αναθεώρηση της Συνθή-
κης Δουβλίνο ΙΙ.

6.- Η µε αριθµό 621/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Νοµού Αττικής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Γκιόκα προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τις
περικοπές στον αθλητισµό.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 645/20-11-2012 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή Λακωνίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθα-
νασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την ενδεχόµενη συγχώ-
νευση του ΕΠΑΛ Γυθείου µε το ΕΠΑΛ της Σπάρτης.  

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Δαβάκη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός κ. Παπαθεοδώρου.

Κύριε Δαβάκη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αντικείµενο της επίκαιρης αυτής ερώτησης –στην οποία βλέπω

ότι έχει έρθει ο κύριος Υφυπουργός να απαντήσει- είναι οι πλη-
ροφορίες οι οποίες υπάρχουν για ενδεχόµενη συγχώνευση του
Επαγγελµατικού Λυκείου του Γυθείου µε αυτό της Σπάρτης.

Παραβιάζω –όπως συνήθως λέω- ανοιχτές θύρες, γιατί, απ’
ό,τι γνωρίζω, κύριε Υφυπουργέ, είστε ένας άνθρωπος της εκπαί-
δευσης –της ανώτατης εκπαίδευσης, αλλά συνολικά της εκπαί-
δευσης- και αυτού του είδους η επιλογή, αυτού του είδους η
κίνηση σαφέστατα επιφέρει, συµπαρασύρει τεράστια προβλή-
µατα σε αυτούς καθαυτούς τους µαθητές, οι οποίοι θα κληθούν
να διανύουν τεράστιες αποστάσεις, προκειµένου να βρουν αυτό
για το οποίο υπάρχει το ΕΠΑΛ, δηλαδή την απρόσκοπτη επαγ-
γελµατική γνώση.

Αντικείµενο, λοιπόν, της ερώτησης αυτής είναι να αποφευχθεί
αυτή η επιλογή και να διαψευστεί η φήµη! 

Η επίκληση, φυσικά, είναι ότι πρέπει να υπάρξει περιστολή δα-
πανών, δαπανών, όµως, οι οποίες αγγίζουν τα 5.000 ευρώ. Δεν
θα πω, βέβαια, ότι είναι αστείο το ποσό. Εν πάση περιπτώσει,
όµως, το αγαθό της γνώσης είναι τέτοιο και η ηρεµία των παιδιών
είναι τέτοιου µεγέθους και τέτοιου ύψους, που εκφεύγει αυτής
καθαυτής της γλίσχρας, αν θέλετε, οικονοµικής επιβάρυνσης του
δηµοσίου.

Θα παρακαλούσα, λοιπόν, να παραβλέψουµε το ετήσιο λει-
τουργικό κόστος των 5.000 ευρώ και να δούµε αυτήν καθαυτήν
την ουσία του θέµατος. Η ουσία του θέµατος είναι να µην αναγ-
κάζεται ένας µαθητής από το βάθος της ακριτικής Μάνης να δια-
νύει ογδόντα πέντε ή εκατόν πενήντα χιλιόµετρα αν γίνει αυτή η
επιλογή -δεν ξέρω τι ώρα θα ξυπνάει το πρωί- για να σπουδάσει,
για να βρει αυτήν την επαγγελµατική γνώση, η οποία χρειάζεται
για τη ζωή του.

Θέλω να πιστεύω ότι θα τείνετε «ευήκοον ους» προς αυτό και
λόγω της ιδιότητάς σας αλλά και λόγω της πολιτικής θέσης την
οποία κατέχετε, γιατί όλες οι ιδιότητες έχουν ένα βασικό στόχο.
Και ο στόχος είναι η καλυτέρευση της ζωής των πολιτών ασχέ-
τως οικονοµικών καταστάσεων και η απόδοση των στοιχειωδών.
Ένα από τα στοιχειώδη είναι και αυτό και µάλιστα στοιχειώδης
υποχρέωση της πολιτείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Ο Υφυπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και

Αθλητισµού, κ. Θεόδωρος Παπαθεοδώρου, έχει το λόγο για τρία
λεπτά.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Δαβάκη, θα µου επιτρέψετε πριν προχωρήσω στην
απάντηση επί της ουσίας της ερώτησής σας να διευκρινίσω ορι-
σµένα κατά τη γνώµη µου σηµαντικά δεδοµένα αυτήν τη στιγµή.
Πρέπει να διασαφηνίσω ότι για να πραγµατοποιηθούν οποιεσδή-
ποτε µεταβολές σε σχολικές µονάδες, δηλαδή ιδρύσεις, καταρ-
γήσεις, υποβιβασµοί, συγχωνεύσεις, οι σχετικές αποφάσεις είναι
αποτέλεσµα µιας συγκεκριµένης και πολύ τεκµηριωµένης διαδι-
κασίας.

Για να γίνω πιο συγκεκριµένος, το Υπουργείο Παιδείας λαµβά-
νει υπ’όψιν του. Πρώτον, τις τεκµηριωµένες προτάσεις των διευ-
θυντών πρωτοβάθµιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης, επι-

πλέον λαµβάνει υπ’ όψιν την εισήγηση που κάνει ο περιφερει-
ακός διευθυντής, όπως επίσης λαµβάνονται υπ’ όψιν και οι γνω-
µοδοτήσεις των οικείων δηµοτικών συµβουλίων. Το λέω αυτό,
γιατί στη συγκεκριµένη περίπτωση έχουµε τέτοιου είδους γνω-
µοδότηση και σε πολλές περιπτώσεις καταθέτουν προτάσεις
ακόµη και οι σύλλογοι γονέων και κηδεµόνων. Σε καµµία περί-
πτωση, βεβαίως, αυτές οι γνωµοδοτήσεις δεν έχουν δεσµευτικό
χαρακτήρα. Για την έκδοση µιας υπουργικής απόφασης, όµως,
που αφορά στη συγχώνευση ή στη ανάπτυξη µιας σχολικής µο-
νάδας το Υπουργείο παίρνει υπ’ όψιν του το σύνολο αυτών των
παραµέτρων.

Πέραν όµως απ’ αυτά, οι σχολικές µεταβολές θα πρέπει να
σας πω ότι είναι µια πάγια διαδικασία του Υπουργείου Παιδείας,
η οποία επαναλαµβάνεται κάθε χρόνο. Γι’ αυτό ξέρετε ότι πριν
από λίγο καιρό απεστάλη στις περιφερειακές διευθύνσεις από
το Υπουργείο Παιδείας εγκύκλιος, σύµφωνα µε την οποία ζητάµε
να γίνουν οι προτάσεις αυτές, έτσι ώστε να υπάρξει ο καλύτερος
δυνατός εξορθολογισµός, µε στόχο την ποιοτική αναβάθµιση της
εκπαίδευσης. Η αναβάθµιση κατά την άποψή µας θα πρέπει να
γίνεται πάντα και µε γνώµονα το υπέρτερο συµφέρον του µαθητή
αλλά και µε γνώµονα την αξιοποίηση των υποδοµών και των εγ-
καταστάσεων.

Ως προς την ερώτησή σας -και στη δευτερολογία µου θα επα-
νέλθω- το ΕΠΑΛ Γυθείου και το ΕΠΑΛ Σπάρτης, αυτήν τη στιγµή
δεν βρίσκονται σε διαδικασία συγχώνευσης. Είµαι απόλυτα ξε-
κάθαρος σ’ αυτό. Για ποιο λόγο; Διότι η διαδικασία για τα σχο-
λεία ολόκληρης της Ελλάδας βρίσκεται σε εξέλιξη. Δεν έχει
ληφθεί καµµία απόφαση. Βρισκόµαστε στο στάδιο επεξεργασίας
και στη συλλογή τόσο των εισηγήσεων όσο και των γνωµοδοτή-
σεων.

Στη συγκεκριµένη περίπτωση, οφείλω να σας πω ότι οι ειση-
γήσεις είναι προς την κατεύθυνση της συγχώνευσης, ενώ η γνω-
µοδότηση του δηµοτικού συµβουλίου είναι προς την αρνητική
κατεύθυνση, δηλαδή της µη συγχώνευσης. Στη δευτερολογία
µου, θα επανέλθω για να σας πω και ποια είναι η κατάσταση την
οποία αντιµετωπίζουµε σήµερα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε.
Κύριε Δαβάκη,  έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κρατώ δύο φράσεις, αυτές που είπε

ο κύριος Υπουργός. Αναβάθµιση και συµφέρον µαθητών. Θεωρώ
ότι και η αναβάθµιση των σπουδών έχει άµεση σχέση µε το χρόνο
τον οποίο διαθέτει ένας µαθητής σ’ αυτό το εικοσιτετράωρο.
Όλοι έχουµε υπάρξει µαθητές και ξέρουµε πως λειτούργησε
πολλές φορές ο χρόνος στη ζωή µας.

Και θεωρώ ότι αυτός ο χρόνος, κύριε Υπουργέ, πρέπει να είναι
υπέρ της ποιότητας της ζωής του µαθητή, της δυνατότητας του
οποιουδήποτε µαθητή, ιδιαίτερα των µαθητών της περιφέρειας
οι οποίοι έχουν να διανύσουν τεράστιες αποστάσεις, προκειµέ-
νου να βρουν το αγαθό της γνώσης το οποίο πλέον, όπως παλιά
που κάθε χωριό είχε το σχολειό του, σήµερα δεν υπάρχει.

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι δεν κλείνουµε ένα σχολείο και
πάµε στη δίπλα γειτονιά. Μιλάµε για µια απόσταση εβδοµήντα,
ογδόντα χιλιοµέτρων, που θα αναγκάζονται να διανύσουν επι-
πλέον οι τριάντα τρεις µαθητές του ΕΠΑΛ Γυθείου, προκείµενου
να τύχουν του αγαθού της γνώσεως.

Άρα, λοιπόν, στέκοµαι επίτηδες σε αυτές τις δύο φράσεις που
είπατε, την αναβάθµιση και το συµφέρον του µαθητή. Πιστεύω
ότι όταν έρθει εκείνη η στιγµή που θα κριθεί η βιωσιµότητα ή συ-
νέχιση της ύπαρξης του ΕΠΑΛ Γυθείου, θα πρυτανεύσουν αυτές
οι δύο εκφράσεις σας, οποιοσδήποτε και αν είναι Υπουργός. 

Θεωρώ ότι είναι εµβληµατικές οι δύο εκφράσεις, οι οποίες εί-
πατε. Θεωρώ ότι οι εκάστοτε πολιτικές ηγεσίες πρέπει να έχουν
αυτού του είδους τη θέαση όσον αφορά το συµφέρον της πρω-
τοβάθµιας, της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης και των µαθητών,
προκειµένου αυτά τα οποία υφίστανται τα παιδιά αυτά να µην –
θα έλεγα- επιδεινωθούν περαιτέρω.

Φανταστείτε, έναν µαθητή του οποίου το σπίτι είναι εκατόν πε-
νήντα χιλιόµετρα από το σχολειό του, πώς αυτό το παιδί και η οι-
κογένειά του φυσικά θα µπορέσει να συµµετάσχει στην εκπαι-
δευτική διαδικασία. Είναι απαγορευτικό.
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Τα τριάντα τρία παιδιά, λοιπόν, έχουν τα ίδια δικαιώµατα µε
όλα τα χιλιάδες παιδιά τα οποία είναι στη δευτεροβάθµια εκπαί-
δευση. Και θέλω να πιστεύω ότι αυτό που είπατε, ότι δεν σχεδιά-
ζετε προς το παρόν το κλείσιµο του ΕΠΑΛ, του Επαγγελµατικού
Λυκείου του Γυθείου το οποίο στεγάζεται στο παλιό σχολείο πα-
ρακείµενη κοινότητας, θα πρυτανεύει και θα συνεχίσει να υφί-
σταται.

Διότι, όπως είπα στην πρωτοµιλία µου, ό,τι και να συµβαίνει,
αυτό το οποίο προέχει σε αυτές τις δύσκολες εποχές που ζούµε,
είναι η περιστολή δαπανών από τα νοικοκυριά, από τους γονείς
και από τα παιδιά αυτά, τα οποία συγκεντρώνονται σε ένα χώρο
σχετικά κοντά µε τα χωριά τους της περιοχής του Γυθείου του
Δήµου Ανατολικής Μάνης. Θεωρώ κατά τούτο ότι έχει µια ευοίω-
νη προοπτική η απάντησή σας. 

Μένω σε αυτό. Θα παρακολουθούµε τις εξελίξεις και θέλω να
πιστεύω ότι θα συνεχιστεί προς αυτήν την κατεύθυνση η όλη πο-
λιτική πάνω στο Υπουργείο Παιδείας, η διατήρηση δηλαδή του
ΕΠΑΛ Γυθείου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού κ. Παπαθεοδώρου.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κύριε Δαβάκη,
γνωρίζετε πως γνωρίζω πολύ καλά και τη µορφολογία της περιο-
χής και τα προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζουν οι µαθητές, ιδι-
αίτερα σε περιοχές οι οποίες δεν έχουν µία συγκοινωνιακή
σύνδεση που να επιτρέπει την άµεση µετάβασή τους. Γνωρίζω,
επίσης, τι σηµαίνει ο µαθητής να ξεκινάει από το Ταίναρο για να
πηγαίνει στο Γύθειο και πολλώ δε µάλλω στη Σπάρτη.

Να δούµε, όµως τα πράγµατα πως έχουν εξελιχθεί. Στην ευ-
ρύτερη περιοχή της Λακωνίας και της λακωνικής Μάνης υπάρ-
χουν τέσσερα ΕΠΑΛ, της Σπάρτης, του Γυθείου, της Γλυκόβρυ-
σης, και των Μολάων. Επίσης, όπως σας είπα, εφόσον γνωρίζω
τα προβλήµατα της περιοχής, γνωρίζω ότι µεταξύ του Γυθείου
και της Σπάρτης είναι σαράντα τέσσερα χιλιόµετρα τα οποία θα
πρέπει τα παιδιά να διανύουν καθηµερινά -έτσι ώστε να µεταβαί-
νουν- εάν γινόταν οποιαδήποτε συγχώνευση των δύο ΕΠΑΛ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Επί δύο, κύριε Υπουργέ.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Επί δύο, σαράντα
τέσσερα χιλιόµετρα συν σαράντα τέσσερα χιλιόµετρα.

Είναι µία σοβαρή απόσταση και για µεγάλους µαθητές που
φοιτούν σε ένα ΕΠΑΛ. 

Η πρώτη µας έννοια, αν θέλετε –και το λέω αυτό ξεκάθαρα-
είναι η τεχνολογική εκπαίδευση να στηριχτεί, διότι ιδιαίτερα σε
αυτές τις περιοχές θα υπάρξουν προοπτικές ανάπτυξης.

Σας διαβεβαιώνω, λοιπόν, ότι η διαδικασία που σας προανέ-
φερα, βρίσκεται σε εξέλιξη. Σας διαβεβαιώνω, επίσης, ότι το
Υπουργείο αντιµετωπίζει θετικά τους προβληµατισµούς του δη-
µοτικού συµβουλίου και από την άλλη πλευρά, περιµένουµε και
την αξιολόγηση των τεκµηριωµένων προτάσεων τόσο της πρω-
τοβάθµιας όσο και της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης όσο και του
περιφερειακού διευθυντή.

Κλείνοντας, θα ήθελα να σας ενηµερώσω ότι εν όψει της κα-
τάθεσης του νοµοσχεδίου για το νέο λύκειο και το νέο τεχνολο-
γικό λύκειο εξετάζονται όλα αυτά τα ζητήµατα τα οποία αναφέ-
ρατε για την τεχνολογική και την επαγγελµατική εκπαίδευση.

Η περιοχή έχει τις δυνατότητες, έτσι ώστε να αναπτυχθούν πε-
ραιτέρω αυτά τα επαγγελµατικά λύκεια, όπως επίσης και να ενι-
σχυθεί η ροή των µαθητών προς επαγγελµατικά λύκεια, τα οποία
θα πιστοποιούν συγκεκριµένα επαγγέλµατα. Γι’ αυτόν το λόγο,
αντιµετωπίζουµε θετικά τον προβληµατισµό τον οποίο αναφέ-
ρατε. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Βουλευτής του Συνασπισµού

Ριζοσπαστικής Αριστεράς-ΕΚΜ κ. Χρήστος Καραγιαννίδης ζητεί
ολιγοήµερη άδεια απουσίας του στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεπώς, η Βουλή

ενέκρινε οµοφώνως τη ζητηθείσα άδεια.
Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 635/20-11-2012 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς-ΕΚΜ κ. Πέτρου Τατσόπουλου προς τον
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, σχετικά µε τα κρούσµατα βίας και την οργάνωση νεοναζι-
στικών πυρήνων στα σχολεία. 

Θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Παπαθεοδώρου.
Ο κ. Τατσόπουλος έχει το λόγο για να αναπτύξει την επίκαιρη

ερώτησή του. 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΑΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά δεν ξέρω αν η κατάσταση που θα

σας περιγράψω µέσα σε αυτά τα πολύ λίγα λεπτά που έχω στη
διάθεσή µου, είναι για γέλια ή για κλάµατα. Θα ευχόµουν να είναι
µόνο για γέλια αλλά πολύ φοβάµαι ότι δεν είναι µόνο για γέλια,
είναι και για κλάµατα και όχι για κλάµατα που έχουν χυθεί µέχρι
τώρα αλλά και για κλάµατα που θα χυθούν και στο µέλλον.

Είµαι πενήντα τριών ετών, τα σαράντα έξι από αυτά τα πενήντα
τρία χρόνια, τα πέρασα υπό καθεστώς δηµοκρατίας –καλής,
κακής, ψυχρής, ανάποδης αλλά δηµοκρατίας- και οµολογώ ότι
όση φαντασία και αν διαθέτω ως συγγραφέας, δεν φανταζόµουν
ποτέ ότι θα σας έθετα κάποια µέρα ερώτηση, ή οποιοσδήποτε
Βουλευτής θα σας έθετε κάποια µέρα ερώτηση µε αυτό το πε-
ριεχόµενο.

Πριν από λίγες ηµέρες, κύριε Υπουργέ, από αυτό εδώ το Βήµα,
ο κ. Χρήστος Παππάς, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της
Χρυσής Αυγής, υµνητής του Αδόλφου Χίτλερ –και αυτό δεν είναι
δική µου εκτίµηση, είναι δικά του κείµενα, τα οποία ποτέ δεν έχει
διαψεύσει- αποτάθηκε στα θεωρεία στο Δηµοτικό Σχολείο –για
ό,τι έχετε ιερό- του Τολού Αργολίδας και τους προέτρεψε να µη
φοβούνται την αριστερή τροµοκρατία. Τους είπε: «γερά, δυνατά,
ελληνικά, µη φοβάστε». Στο δηµοτικό σχολείο! Αυτά είναι για
γέλια. 

Τώρα, ας περάσουµε στα κλάµατα. Σε ένα εκτενέστατο ρεπορ-
τάζ που έκανε η Ντίνα Δασκαλοπούλου στην «Εφηµερίδα των
Συντακτών» περιγράφει αδρά όλα τα επεισόδια –και είναι πολλά-
παραβατικότητας της Χρυσής Αυγής στα σχολεία της µέσης εκ-
παίδευσης.

Δεν µπορώ να τα απαριθµήσω όλα, δεν έχω το χρόνο, θα πω
µόνο επιγραµµατικά δύο. Το ένα είναι οµάδα κρούσης στο Πο-
λυκλαδικό Ρεθύµνου τριάντα χρυσαυγιτών, οι οποίοι ξυλοκόπη-
σαν ένα µαθητή που δεν είχε χρυσαυγίτικες απόψεις και δεύτερο
περιστατικό είναι κάποιας καθηγήτριας στη Χίο, στην οποία
ασκήθηκε και ηλεκτρονική και προφορική τροµοκρατία, γιατί τόλ-
µησε την 28η Οκτωβρίου να µιλήσει και για το φασισµό. Λες, και
την 28η Οκτωβρίου πολεµήσαµε κάποιους αρειανούς και όχι κά-
ποιους φασίστες. 

Αυτά τα αναφέρω πολύ ενδεικτικά και ρωτάω τη θέση του
Υπουργείου σας και θα επανέλθω στη δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Πράγµατι, κύριε Βουλευτά, τα περιστατικά τα οποία βλέπουµε
να αναπτύσσονται τελευταία ανησυχούν και χαίροµαι που
απαντώ σε αυτήν την ερώτησή σας, διότι από την πρώτη στιγµή
που αναλάβαµε την ευθύνη του Υπουργείου, είχαµε φροντίσει να
δηµιουργηθούν πολιτικές και δοµές έτσι ώστε να αντιµετωπι-
στούν φαινόµενα βίας στα σχολεία και χαίροµαι επίσης που
αυτήν την απάντηση την ακούν και οι µαθητές σχολείου που
µόλις έφθασαν.

Θέλω να διαχωρίσω δύο πράγµατα. Το φαινόµενο γενικότερα
της σχολικής βίας στην Ελλάδα µπορεί να έχει απασχολήσει την
επιστηµονική βιβλιογραφία, αλλά µέχρι τώρα δεν είχε απασχο-
λήσει την επίσηµη πολιτεία.

Αυτό τι σηµαίνει; Αυτό σηµαίνει ότι µέχρι σήµερα δεν είχαµε
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στοιχεία, τα οποία να αναφέρονται είτε σε περιφερειακό είτε σε
εθνικό επίπεδο για την έκταση και την ένταση του φαινοµένου ή
τις µορφές που έχει πάρει αυτό το φαινόµενο. Λεκτική βία, σω-
µατική βία, ψυχολογική βία, ιντερνετική βία ή σε ορισµένες περι-
πτώσεις –κάτι, το οποίο ενδεχοµένως θέλαµε να καλύψουµε
µέχρι σήµερα ή να µην αναγνωρίσουµε, γιατί υπήρχαν περιστα-
τικά και στο παρελθόν, όχι περιστατικά µε τέτοια ένταση, όµως-
φαινόµενα ρατσιστικής ή φοβικής βίας. 

Εποµένως θεωρήσαµε από την πρώτη στιγµή ότι αυτά τα φαι-
νόµενα θα πρέπει να µελετηθούν αλλά και να δοθεί η δυνατό-
τητα, ούτως ώστε να καταγραφούν και να αποτελέσουν αντικεί-
µενο έρευνας από την επίσηµη πολιτεία και να αναγνωρίσουµε
ότι υπάρχουν αυτά τα φαινόµενα στη διαδικασία την εκπαιδευ-
τική. Από εκεί και πέρα, πρέπει να δούµε, πώς θα δροµολογη-
θούν πολιτικές πρόληψης, αλλά και πως θα ενταχθεί αυτή η
πρόληψη µέσα στην εκπαιδευτική διαδικασία. 

Το τελευταίο διάστηµα παρατηρούµε εµπειρικά αύξηση των
περιστατικών και λεκτικής και ψυχολογικής και σωµατικής βίας
και εκφοβισµού εντός των σχολικών χώρων, όπως και αύξηση
του κινδύνου εκφοβισµού µέσω διαδικτύου. Παράλληλα, παρα-
τηρούµε την εκδήλωση φαινοµένων ρατσιστικής και ξενοφοβικής
βίας σε σχολικές µονάδες. Το φαινόµενο αυτό µας έχει απασχο-
λήσει έντονα. 

Έχουµε δηλώσει σε όλους τους τόνους ότι είµαστε αποφασι-
σµένοι να παρέµβουµε προληπτικά για την αποτελεσµατική αν-
τιµετώπιση της κλασικής συµβατικής, σχολικής βίας αλλά και για
την αποµόνωση και την παιδαγωγική διαχείριση των περιστατι-
κών ρατσισµού και ξενοφοβίας. 

Σχετικά µε τη σχολική βία, η ένταση του φαινοµένου σήµερα
απαιτεί ιδιαίτερα σε περιόδους κρίσης και συνεκτικές αλλά και
οργανωµένες πολιτικές δράσεις ως αναπόσπαστο κοµµάτι της
εκπαιδευτικής διαδικασίας. Η πρόληψη της σχολικής βίας και του
εκφοβισµού προϋποθέτει –όπως σας είπα- την καταγραφή, τη
µελέτη, αλλά και την αντιµετώπιση των φαινοµένων σε πρώιµο
στάδιο, καθώς και την ευαισθητοποίηση και κινητοποίηση ολό-
κληρης της εκπαιδευτικής κοινότητας. 

Στο πλαίσιο αυτό το Υπουργείο –και νοµίζω ότι ίσως να το εί-
δατε- ανέλαβε την πρωτοβουλία δηµιουργίας –και λειτουργεί
ήδη- Παρατηρητηρίου για την πρόληψη της σχολικής βίας και
εκφοβισµού σε κεντρικό επίπεδο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα την ανοχή σας για ένα λεπτό.
Το Παρατηρητήριο έχει ως αποστολή το σχεδιασµό και την

υλοποίηση δράσεων σε πανελλαδικό επίπεδο για την πρόληψη
της σχολικής βίας, την ταυτοποίηση, τη µελέτη και τη διοχέτευση
προς διαχείριση σε πιστοποιηµένους φορείς περιστατικών σχο-
λικής βίας και εκφοβισµού. 

Το Παρατηρητήριο δεν θα είναι ένας επιπλέον φορέας του
Υπουργείου Παιδείας, αλλά θα είναι αυτός ο φορέας, ο οποίος
θα διενεργεί µελέτες, θα σχεδιάζει δράσεις, θα συµµετέχει σε
επιστηµονικές έρευνες, θα συνεργάζεται µε άλλα Υπουργεία µε
συναφές αντικείµενο, θα συντάσσει και θα εκδίδει ετήσια έκθεση
για την εξέλιξη του φαινοµένου της σχολικής βίας και του εκφο-
βισµού, θα εποπτεύει την υλοποίηση των δράσεων σε πανελλήνιο
επίπεδο και θα υποστηρίζει τη λειτουργία ενός δικτύου και ορ-
γανισµών σε περιφερειακό, πλέον, επίπεδο για την πρόληψη της
βίας, καθώς και τη δραστηριότητα των φορέων που θα συνερ-
γάζονται µαζί µας. 

Οι δράσεις του Παρατηρητηρίου –και θα σας αναφέρω περισ-
σότερα στη δευτερολογία µου- υλοποιούνται µε την ευθύνη των
περιφερειακών διευθύνσεων εκπαίδευσης, έτσι ώστε να υπάρξει
σε κάθε περιφέρεια ένας συντονιστής και να διοχετεύονται οι
δράσεις αυτές προς κάθε σχολείο. 

Για την εξυπηρέτηση του σκοπού αυτού, το Υπουργείο Παι-
δείας έχει ήδη διαµορφώσει ένα δίκτυο εκπαιδευτικών δράσεων
που είναι έτοιµες προς υλοποίηση από αυτήν τη χρονιά µέσω της
περιβαλλοντικής αγωγής, όπως επίσης θα προχωρήσει και σε εκ-
παίδευση εκπαιδευτικών, έτσι ώστε να µπορούν να αντιµετωπί-
ζουν αυτά τα φαινόµενα. 

Από την άλλη πλευρά, µέσω των κέντρων «Διά Βίου Μάθησης»

έχουν προκηρυχθεί συγκεκριµένες δράσεις, οι οποίες έχουν ως
στόχο την ευαισθητοποίηση και την εκπαίδευση των γονέων, έτσι
ώστε οι τρεις πόλοι της εκπαιδευτικής κοινότητας –οι µαθητές,
οι εκπαιδευτικοί και οι γονείς- να µπορούν να ευαισθητοποι-
ηθούν. 

Θα µου δοθεί ο χρόνος αµέσως µετά για να σας µιλήσω πιο
συγκεκριµένα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο κ. Τατσόπουλος για τρία λεπτά.
ΠΕΤΡΟΣ ΤΑΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ για την απάντησή σας. 
Πρέπει ευθύς εξαρχής να πω ότι στο Παρατηρητήριο –όπου

µου φαίνεται ότι είναι πολύ καλή ιδέα- θα πρέπει να ενεργοποι-
ηθούν σίγουρα και οι κατά τόπους καθηγητές και λειτουργοί
µέσης εκπαίδευσης και οι σύλλογοι γονέων και κηδεµόνων. Ελ-
πίζω αυτό να γίνει όσο το δυνατόν συντοµότερα, για να µη φτά-
σουµε σε ένα απεχθές µέλλον -που µπορεί να µην είναι και πολύ
µακριά- όπου θα χρειάζεται να φτιάξουµε και δίκτυα προστασίας
µαρτύρων για να πηγαίνει κανείς να καταθέτει σε αυτά τα Παρα-
τηρητήρια. Ελπίζω ότι δεν θα φτάσουµε σε αυτό το σηµείο.

Ξέρετε πολύ καλά ότι αυτό που πρέπει πρώτα απ’ όλα να ξε-
καθαρίσουµε είναι ότι µε την περίπτωση της Χρυσής Αυγής δεν
έχουµε απλώς µία ακόµη κοµµατική νεολαία, που διαδίδει τις
ιδέες της. Αυτό και θεµιτό είναι και καθόλου κολάσιµο. Το θέµα
είναι ότι στην περίπτωση της Χρυσής Αυγής έχουµε µία περί-
πτωση οργάνωσης, που θέλει να επιβάλει τις ιδέες της µέσα από
το φόβο και µέσα από τη συνήθεια. Αυτό το κάνει αµφίδροµα. 

Υπάρχουν περιπτώσεις -έχουν καταγραφεί- που καθηγητές
έχουν απειλήσει µαθητές, ενώ το Σύνταγµά µας προστατεύει
όλους τους µαθητές, κάθε εθνικότητας, κάθε θρησκεύµατος.
Υπάρχουν καθηγητές, όπως ένας καθηγητής στα Εξάρχεια, που
απείλησε τους µαθητές του ότι θα φέρει τη Χρυσή Αυγή να τους
συνετίσει. Υπάρχουν, αντίστοιχα, περιπτώσεις µαθητών, που χαι-
ρετούν ναζιστικά µέσα στην τάξη τον καθηγητή τους, που απει-
λούν τον καθηγητή τους ότι αυτοί θα φέρουν τη Χρυσή Αυγή να
τον συνετίσει.

Ποια είναι, επιτέλους, η Χρυσή Αυγή; Δεν έχω καταλάβει αυτό
το «νταηλίκι». Από πού αντλούν το θράσος να µιλάνε µε αυτό το
ύφος είτε είναι καθηγητές είτε είναι µαθητές;

Ξέρετε πολύ καλά ότι παραµονές της επετείου της 17ης Νο-
εµβρίου είχαν βγει από εδώ, από αυτήν τη Αίθουσα, και είχαν πει
ότι θα κάνουν ελέγχους στα σχολεία. Ποιοι; Οι υµνητές της δι-
κτατορίας θα έµπαιναν µέσα στα σχολεία, την ηµέρα της επε-
τείου της εξέγερσης εναντίον της δικτατορίας, να κάνουν
ελέγχους.

Πολύ σωστά απάντησε το Υπουργείο ότι τέτοιοι έλεγχοι δεν
θα επιτραπούν και από την κατακραυγή που δηµιουργήθηκε -
γιατί αυτό καταλαβαίνουν, δεν καταλαβαίνουν την παθητική
στάση, καταλαβαίνουν µία κοινωνία που αντιδρά- φυσικά και δεν
τόλµησαν να κάνουν ελέγχους στα σχολεία.

Δεν έχουµε την πολυτέλεια να επαναλάβουµε το λάθος της
Βαϊµάρης. Το λάθος της Βαϊµάρης ήταν η ανεκτικότητά της απέ-
ναντι σ’ αυτά τα φαινόµενα, γιατί και τα ναζιστικά τάγµατα εφό-
δου στα σχολεία την εποχή της Βαϊµάρης δεν ξεκίνησαν µε
δολοφονίες αλλά µε τέτοια ξεκίνησαν, µε µπούλινγκ, µε «νταη-
λίκι».

Σήµερα έχουµε και το ηλεκτρονικό «νταηλίκι». Μαθητές όλης
της χώρας παίρνουν µηνύµατα ότι καταγράφονται. Γιατί κατα-
γράφονται; Θα γίνουν προγραφές Μάριου και Σύλλα σε σύντοµο
χρονικό διάστηµα και τους καταγράφουν όταν έχουν αντίθετες
απόψεις; 

Δεν έχουµε, λοιπόν, την πολυτέλεια να παίξουµε αυτήν τη
φορά το ρόλο του Πόντιου Πιλάτου.

Σας ευχαριστώ, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κύριε Τατσό-
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πουλε, πράγµατι θεωρώ ότι η αντιµετώπιση των φαινοµένων ρα-
τσισµού και ξενοφοβίας, όχι µόνο µέσα στην εκπαίδευση, µέσα
στο σχολικό χώρο αλλά και στην κοινωνία, προϋποθέτει κάτι το
οποίο το αφήσαµε τα τελευταία χρόνια να αδρανήσει. Προϋπο-
θέτει, κατά την άποψή µου -και το λέω ως προσωπική µου
άποψη- την ενίσχυση της πολιτειακής παιδείας. Υποχώρησαν οι
θεσµοί της πολιτειακής παιδείας στα σχολεία, αδράνησαν. 

Θεωρώ ότι η ουσιαστική ένταξη –και δεν είναι θεωρητικό αυτό-
των αρχών της δηµοκρατίας στη µαθησιακή διαδικασία είναι και
πρέπει να είναι µία από τις προτεραιότητες κάθε δηµοκρατικής
πολιτείας.

Στην κατεύθυνση αυτή εργαζόµαστε εδώ και αρκετό καιρό και
όχι µε ευκαιριακές πολιτικές παρεµβάσεις, αλλά µε συγκεκριµένο
και µακροπρόθεσµο σχεδιασµό σε επίπεδο εκπαιδευτικής πολι-
τικής και σε επίπεδο κοινωνικής πολιτικής.

Θυµίζω ότι πριν από λίγο καιρό υπήρξε µία κοινή πολιτική
δράση µεταξύ του Υπουργείου Παιδείας της Ελλάδας και του
Υπουργού Παιδείας της Γαλλίας για το σχολείο της δηµοκρατίας,
για την επαναφορά των βασικών αρχών της δηµοκρατίας, του
σεβασµού των θεµελιωδών δικαιωµάτων του πολίτη µέσα στο
σχολείο.

Επιδίωξή µας, εποµένως, παραµένει η εµπέδωση της ιδιότητας
του δηµοκρατικού πολίτη στο σχολείο µε τα κατάλληλα εκπαι-
δευτικά προγράµµατα που υπάρχουν, αλλά είχαν αδρανήσει, µε
δράσεις, οι οποίες θα έχουν ως περιεχόµενο το σεβασµό της
αξίας του ανθρώπου, το σεβασµό της ετερότητας, το σεβασµό
της αξίας της κοινωνικής αλληλεγγύης και γι’ αυτό επιδιώκουµε
να ευαισθητοποιήσουµε τους µαθητές και τους εκπαιδευτικούς,
αλλά και τους γονείς, ότι ο ρατσισµός και η ξενοφοβία είναι από
µόνες τους µορφές βίας και αυτή η βία θα πρέπει να φύγει από
τα σχολεία.

Αυτή η βία διασπά την κοινωνική συνοχή και οδηγεί στη µισαλ-
λοδοξία. Αυτή η πολιτική µας αντιπαλεύει σταθερά απόπειρες
εκφασισµού της κοινωνίας. 

Έχω τονίσει και πάλι από τη θέση αυτή ότι δεν υπάρχει πλέον
η πολυτέλεια της αδράνειας του εκπαιδευτικού συστήµατος και
της ίδιας της πολιτείας για το αυγό του φιδιού που επωάζεται.
Εκεί που παρατηρούµε τέτοια φαινόµενα η πολιτεία θα πρέπει
να παρεµβαίνει για να προστατεύσει τους ίδιους τους µαθητές. 

Οι συνέπειες της κοινωνικής κρίσης, ιδιαίτερα σε περιόδους
σαν αυτή που διανύουµε, είναι τέτοιες που πιστεύω ότι θα πρέπει
να συνεγείρουν και να ενώνουν, κατά την άποψή µου, τις δυνά-
µεις του δηµοκρατικού τόξου, γιατί υπάρχει δηµοκρατικό τόξο,
όπως υπάρχει και χώρος µη δηµοκρατικός. Εποµένως, θα πρέπει
να ενώνουν τις δυνάµεις του δηµοκρατικού τόξου απέναντι σε
απόπειρες εκφασισµού της κοινωνίας και διείσδυσης στο σχο-
λικό χώρο αλλά και στην κοινωνία, φασιστικών και ναζιστικών ιδε-
ολογηµάτων. 

Είµαστε σταθερά αντίθετοι σε αυτό για την προστασία όχι
µόνο των µαθητών ως κοµµάτι µιας εκπαιδευτικής διαδικασίας
αλλά ως πολιτών, γι’ αυτό και είπα ότι χρειάζονται κάποιες δρά-
σεις, τις οποίες θα µου επιτρέψετε απλώς να παραθέσω, µέσα
από ένα κεντρικό πυρήνα καταγραφής περιστατικών στο Παρα-
τηρητήριο. 

Αυτές οι δράσεις είναι: Εκπαίδευση των διευθυντών των σχο-
λείων, διότι καλούνται να αντιµετωπίσουν καταστάσεις που µέχρι
σήµερα τους ήταν άγνωστες, ή ορισµένοι από αυτούς τις είχαν
ξεχάσει. Δράσεις ευαισθητοποίησης των µαθητών και µέσα από
την πολιτειακή παιδεία και µέσα, δηλαδή, από την επαναφορά σε
όλες τις τάξεις του λυκείου είτε ως µάθηµα κορµού είτε ως µά-
θηµα επιλογής, των γνωστικών αντικειµένων της πολιτικής, του
δικαίου και της πολιτειακής παιδείας. Λειτουργία κινητής µονά-
δας παρέµβασης σε σχολεία που υπάρχει πρόβληµα σε συνερ-
γασία µε την ΕΨΥΠΕ, η οποία βρίσκεται σε σύµβαση µε το
Υπουργείο Παιδείας. Λειτουργία τηλεφωνικής γραµµής υποστή-
ριξης για εκπαιδευτικούς, η οποία θα είναι εικοσιτετράωρης
βάσης. Διαδικτυακή πλατφόρµα συµβουλευτικής για εκπαιδευ-
τικούς και εφήβους. 

Ξεκινάµε µια επιδηµιολογική έρευνα για ανίχνευση και παρα-
κολούθηση αντικοινωνικών και αντιδηµοκρατικών συµπεριφορών
στα σχολεία. Θα γίνει πανελλήνια καµπάνια κατά της σχολικής

βίας και του εκφοβισµού σε συνεργασία µε το Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο. Ξεκινάµε, επίσης, πρόγραµµα επιµόρφωσης εκπαιδευ-
τικών πέρα από τους διευθυντές των σχολείων και, όπως σας
είπα και προηγουµένως, ένα πρόγραµµα κατάρτισης µέσω της
«Διά Βίου Μάθησης», το οποίο ήδη έχει προκηρυχθεί για τη λει-
τουργία σχολών γονέων. 

Εκείνο το οποίο θεωρώ ότι είναι αναγκαίο σήµερα είναι να
δούµε ότι τα φαινόµενα, τα οποία παρατηρούµε, είναι µια πρό-
κληση η οποία έρχεται από το µέλλον και αν η δηµοκρατία αδρα-
νήσει τότε απλώς θα κλαίµε για την υποχώρηση των θεσµών,
αλλά τότε θα είναι ήδη αργά διότι η κοινωνία θα έχει αποσυντε-
θεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία εξήντα δύο µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκ-
παιδευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Πετρούπολης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Σήµερα η Βουλή ασχολείται, όπως βλέπετε, µε ερωτήσεις, κοι-
νοβουλευτικό έλεγχο και συνέπεσε µάλιστα να είστε εδώ κατά
τη συζήτηση ενός σηµαντικού θέµατος που αφορά και τα σχο-
λεία.

Προχωρούµε στην τρίτη µε αριθµό 638/20-11-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Πανελ-
λήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης, σχετικά µε το καθεστώς της διαθεσιµότητας των
υπαλλήλων. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Μανιτά-
κης.

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε το λόγο για να αναπτύξετε την επί-
καιρη ερώτησή σας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ξεκινώ και προκαταβολικά δηλώνω, κύριε Υπουργέ, ότι προ-

σωπικά πιστεύω στις προθέσεις σας και στις δηλώσεις στις
οποίες προβήκατε χθες, σύµφωνα εξάλλου και µε το καλό σενά-
ριο του νόµου που έχουµε ψηφίσει. Όµως, αυτό δεν αρκεί. Πρέ-
πει να πειστούν και οι εργαζόµενοι και αυτό µπορεί να γίνει µόνο
µε πράξεις και συγκεκριµένα βήµατα από δω και πέρα.

Δεν θα ασχοληθώ µε τα αίτια και το παρελθόν. Πιστεύω ότι
έχετε πλήρη εικόνα της κατάστασης που επικρατεί για τη µη λει-
τουργία των δήµων αλλά και πολλών δηµόσιων υπηρεσιών όλων
των Υπουργείων, λόγω του προβλήµατος.

Θα σας αναφέρω µόνο ότι την πρόταση για κινητικότητα, µε
κάποια χαρακτηριστικά, την είχα καταθέσει µε άλλους οκτώ συ-
ναδέλφους όταν η κυβέρνηση τότε είχε τη φαεινή ιδέα να υιοθε-
τήσει την άποψη περί εφεδρείας. Είµαι στο ίδιο πνεύµα σε σχέση
µε την κινητικότητα και θα σας καταθέσω την πρόταση των οκτώ
συναδέλφων.

Σήµερα, αυτό που πιστεύω ότι πρέπει να κάνετε µε δική σας
πρωτοβουλία είναι πρώτον να καταγραφεί άµεσα η έλλειψη του
προσωπικού σε υπηρεσίες πρώτης γραµµής. 

Το Υπουργείο Εργασίας έχει το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας
το οποίο είχε εξακόσια κενά σε όλη την Ελλάδα. Έχει τον ΟΑΕΔ
που πρέπει να υλοποιήσει προγράµµατα ανεργίας. Να επιση-
µάνω ότι το Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας µε την αντιµετώπιση
του φαινοµένου της µαύρης εργασίας, θα φέρει σηµαντικά
έσοδα για το δηµόσιο. Έχουµε τα ασφαλιστικά ταµεία που δεν
έχουν προσωπικό για να εκδώσουν συντάξεις. Έχουµε τις υπη-
ρεσίες του Υπουργείου Δικαιοσύνης που θέλουν στελέχωση για
γρήγορη απονοµή της δικαιοσύνης. Έχουµε τις υπηρεσίες του
Υπουργείου Υγείας, τα νοσοκοµεία όπου νοσηλευτικό προσω-
πικό ασκεί διοικητικά καθήκοντα. Μπορούµε µετακινώντας προς
τα εκεί κόσµο, να απελευθερώσουµε νοσηλευτικό προσωπικό.

Έχουµε το Υπουργείο Παιδείας όπου στις διευθύνσεις εκπαί-
δευσης χρησιµοποιούνται εκπαιδευτικοί για διοικητικό έργο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Λίγο χρόνο παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχουµε το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, όπου οι αστυ-

νοµικοί κάνουν τους γραφιάδες. Έχουµε τα κλειστά ΚΕΠ για την
εξυπηρέτηση των πολιτών. Έχουµε παιδικούς σταθµούς και υπη-
ρεσίες κοινωνικής αλληλεγγύης που χρειάζονται στήριξη. 

Τέλος, έχουµε µία σειρά από άλλες υπηρεσίες πρώτης γραµ-
µής που δεν έχω το χρόνο να αναφέρω, που χρειάζονται αυτό το
δυναµικό. 

Αν, λοιπόν, γίνει αυτή η καταγραφή, στη συνέχεια η αξιοποί-
ηση της κινητικότητας και η τοποθέτηση των ανθρώπων που µε
κάποια κριτήρια βρέθηκαν υπό διαθεσιµότητα στον ίδιο γεωγρα-
φικό χώρο, να τοποθετηθούν, θα λυθεί άµεσα το πρόβληµα. 

Σας ζητώ, λοιπόν, άµεση καταγραφή των αναγκών. Κατά την
άποψή µου δεν επείγει η διαπιστωτική πράξη. Αυτό που επείγει
είναι η άµεση καταγραφή των αναγκών και στη συνέχεια µε την
κατάργηση της διαπιστωτικής πράξης που απαιτείται σήµερα
από το δήµαρχο, να κληθεί ο κάθε εργαζόµενος που είναι υπό
διαθεσιµότητα, να δηλώσει δύο πράγµατα: Ή την εξαίρεσή του,
σύµφωνα µε τα κριτήρια τα οποία έχετε βάλει ή την επιλογή του
σε ποια υπηρεσία θέλει να τοποθετηθεί. Αυτό το απλό πράγµα
µπορεί να γίνει µε µία βάση δεδοµένων και µία φόρµα ηλεκτρο-
νική του Υπουργείου σας και να γίνει τις επόµενες ηµέρες. 

Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης, είπατε κύριε Πρόεδρε, άρα είναι πολύ απλό να γίνει
αυτό το πράγµα και να λήξει και η καπηλεία διαστρεβλωµένων
απόψεων που κυκλοφορούν περί απολύσεων, αλλά και η ανα-
σφάλεια που εύλογα επικρατεί σε κάποιους ανθρώπους. 

Κύριε Υπουργέ, οι άνθρωποι που είναι υπό διαθεσιµότητα είναι
αυτοί που έχουν δουλέψει περισσότερο τόσα χρόνια, λόγω και
του καθεστώτος ανασφάλειας που είχαν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε, πα-
ρακαλώ, κύριε συνάδελφε, θα επανέλθετε στη δευτερολογία
σας.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Αυτοί οι άνθρωποι, λοιπόν, είχαν περισσότερη προσφορά. Άρα

χρειάζεται περισσότερη δικαιοσύνη. Νοµίζω ότι σε αυτήν την κα-
τεύθυνση µπορούµε να κινηθούµε.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο  για τρία λεπτά.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθ-

µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε Κεγκέρογλου γιατί µας βοηθήσατε και µας προλάβατε,
αλλά και εµείς σας προλάβαµε λίγο. 

Ήδη από τότε που καταρτίζαµε το νόµο, είχαµε προβλέψει για
όλες αυτές τις διαδικασίες και τις επιτακτικές προθεσµίες, τις
οποίες προβλέψαµε και περιγράψαµε στο νόµο που έχετε µπρο-
στά σας για να καταγράψουµε, πρώτον τις άµεσες και επιτακτι-
κές ανάγκες. Είχα σκοπό να σας απαριθµήσω τις υπηρεσίες που
κατά προτεραιότητα θα ικανοποιηθούν και ήδη έχουµε καταγρά-
ψει αιτήµατα, τα είχα αναφέρει και χθες στη Βουλή. Δεν θα κα-
ταναλώσω το χρόνο µου αυτήν τη στιγµή για να τις αναφέρω
ξανά. Άλλωστε τις περισσότερες τις έχετε αναφέρει εσείς.
Απλώς έχετε ξεχάσει το ΕΚΑΒ και του ΕΟΠΥΥ και µπορώ να ανα-
φέρω σε αυτά που είπατε πάρα πολλά. Ξέρω, είµαστε σίγουροι
από µία πρώτη καταγραφή που έχουµε κάνει, ότι υπάρχουν επεί-
γουσες, άµεσες, πολυπληθείς ανάγκες σε υπηρεσίες που πράγ-
µατι αυτήν τη στιγµή στενάζουν και εξυπηρετούν τον πολίτη και
µάλιστα εξυπηρετούν επιτακτικές ανάγκες.

Για το λόγο αυτό, ήδη πριν από την προηγούµενη εβδοµάδα,
είχαµε στείλει επιστολή σε όλα τα Υπουργεία και σε όλες τις υπη-
ρεσίες, µε την οποία ζητάµε να κάνουν άµεσα µια πρώτη κατα-
γραφή των αναγκών τους. 

Ήδη είχαµε συγκροτήσει µε βάση το ν. 4024, που τον αναφέ-
ρατε προηγουµένως, µια επιτροπή, η οποία αποτελείται από έναν
αντιπρόεδρο του ΑΣΕΠ, από έναν εκπρόσωπο του Υπουργείου
µας και από έναν εκπρόσωπο του Υπουργείου Οικονοµικών. Αυτή
η επιτροπή έχει ήδη ενεργοποιηθεί για πρώτη φορά από τότε
που συστάθηκε. 

Η επιτροπή αυτή ετοιµάζει ένα έντυπο, το οποίο θα δοθεί σε
ηλεκτρονική µορφή και το οποίο θα αποστείλουµε σε όλες τις

υπηρεσίες. Κατά προτεραιότητα θα καταγραφούν οι ανάγκες
των υπηρεσιών που αναφέρετε και έχουµε και εµείς καταγράψει
µε έναν τρόπο συστηµατικό και –θα έλεγα- αξιολογικό. Δεν θα
γίνει απλώς µια καταγραφή των αναγκών αλλά και µια δικαιολό-
γηση των αναγκών, τι εξυπηρετεί η υπηρεσία τους, ποιους χρή-
στες εξυπηρετεί, πόσο επιτακτικές είναι οι ανάγκες τους. Αυτό
το έντυπο θα φύγει σήµερα ή το αργότερο τη Δευτέρα προς
όλες τις υπηρεσίες, για να καταγράψουν µε αριθµητικό τρόπο
τις ανάγκες τους. 

Αµέσως µετά τα έντυπα αυτά, όπως µας έρθουν, θα πάνε στην
επιτροπή αυτή του άρθρου 5, παράγραφος 3 του ν. 4024 και
εκείνη θα τα συστηµατοποιήσει και θα τα αξιολογήσει και θα µο-
ριοδοτήσει τις ανάγκες τους. 

Ταυτόχρονα –και πιστεύω ότι αν θέλουµε να επιταχύνουµε και
να ακυρώσουµε τη διαθεσιµότητα- πρέπει και οι ίδιες οι υπηρε-
σίες να βοηθήσουν σε αυτό. Αν αυτές οι υπηρεσίες έχουν κατα-
γράψει τους υπαλλήλους –που τους ξέρουν και τους ξέρουµε
και εµείς τους υπαλλήλους τους- και δώσουν αυτά τα έντυπα και
τα συµπληρώσουν οι ίδιες οι υπηρεσίες µε τη βοήθεια των ίδιων
των υπαλλήλων που βρίσκονται σε διαθεσιµότητα, υπογραµµί-
ζοντας τις προτιµήσεις τους, κατά προτεραιότητα θα τοποθετη-
θούν, σύµφωνα µε τις ανάγκες που υπάρχουν, στις υπηρεσίες
εκείνες που είναι στον ίδιο τόπο. Ενδεχοµένως και θα δικαιολο-
γείται από το υπηρεσιακό έγγραφο να παραµείνουν και στις ίδιες
τις υπηρεσίες τους. Αυτό όµως πρέπει να αιτιολογείται και σε
έναν ορισµένο αριθµό. 

Στη συνέχεια θα σας απαντήσω για τα άλλα θέµατα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,

έχετε το λόγο για να δευτερολογήσετε. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Πρώτον, η καταγραφή των αναγκών και η αξιολόγησή τους

πρέπει να έχει ηµεροµηνία λήξης, για να µπορέσουµε να πεί-
σουµε τους εργαζοµένους. Πιστεύω ότι είναι γνωστές στις υπη-
ρεσίες οι ανάγκες. Υπάρχουν ανάγκες και στις ίδιες τις υπηρε-
σίες, στις οποίες υπάρχουν υπό διαθεσιµότητα υπάλληλοι. Πρέ-
πει να το λάβουµε αυτό υπ’ όψιν µας. Εποµένως µπορεί κάποιοι
να µη µετακινηθούν καν ή να δεχθούν τη µετακίνηση από άλλες
υπηρεσίες σε ένα δήµο, παραδείγµατος χάριν. 

Άρα αυτό που σας ζητώ είναι συγκεκριµένη ηµεροµηνία, στην
οποία θα πρέπει όλες οι υπηρεσίες να δηλώσουν αυτήν την
ανάγκη. Αυτή η ανάγκη θα πρέπει να επισηµάνετε ότι θα είναι
προτεραιότητα, πέραν από την τοποθέτηση των υπαλλήλων που
είναι υπό διαθεσιµότητα και τις προσλήψεις ενός προς πέντε
νέων ανθρώπων που θα γίνουν το επόµενο διάστηµα. Εποµένως
πρέπει να στείλουν αυτές τις ανάγκες. 

Δεύτερον, η επιτροπή αξιολόγησης δεν µπορεί αενάως να ερ-
γάζεται. Θα πρέπει να έχει και αυτή ένα συγκεκριµένο χρονικό
περιθώριο. 

Στη συνέχεια, ενεργοποιώντας αυτό το οποίο σας πρότεινα,
την απευθείας επαφή του υπαλλήλου µέσω της ηλεκτρονικής
πύλης µε το Υπουργείο, για να δηλώσει πού θέλει να πάει, σε
ποια υπηρεσία –ακόµα και στην ίδια τη δική του, αν έχουν κατα-
γραφεί ανάγκες- ή να δηλώσει την εξαίρεση, σύµφωνα µε τα κρι-
τήρια τα οποία έχετε βάλει. 

Εάν γίνει, δηλαδή, µία µικρή αντιστροφή στη σειρά, πραγµα-
τικά θα καταργηθεί η όποια αβεβαιότητα υπάρχει σήµερα και θα
φύγει η ανασφάλεια από τους εργαζοµένους. Το κυριότερο
όµως είναι, ότι θα δουλέψουν οι υπηρεσίες του δηµοσίου, θα
έχουµε αποτέλεσµα, θα ωφεληθεί και το δηµόσιο και ο πολίτης
και οι ίδιοι οι εργαζόµενοι. 

Άρα λοιπόν εγώ σας ζητώ συγκεκριµένα πράγµατα, τα οποία
για να περάσουν και να γίνουν κτήµα της κοινωνίας και να πιστέ-
ψουν οι εργαζόµενοι όλο αυτό το πλαίσιο, χρειάζεται να γίνει µία
συνεννόηση, µία συνεννόηση µε την κορυφή των εκπροσώπων
των κοινωνικών εταίρων. 

Και για ποιο λόγο το λέω αυτό; Διότι δεν µπορεί ένας επιµέ-
ρους κλάδος να καθορίζει τη στάση του συνολικού κλάδου των
εργαζοµένων. Θα πρέπει σήµερα κιόλας, κατά την άποψή µου,
να απευθύνετε µία πρόσκληση στον πρόεδρο της ΚΕΔΕ κ.
Ασκούνη, στον Πρόεδρο της ΓΣΕΕ κ. Παναγόπουλο και στον
πρόεδρο της ΑΔΕΔΥ, να πείτε ότι αυτά είναι τα δεδοµένα, αυτή

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΟΗ’ - 23 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2012                                                                                         4889



είναι η κοινωνική συµφωνία και να τοποθετηθούν υπεύθυνα πάνω
σ’ αυτό. Βεβαίως αυτό το οποίο ζητάνε οι δήµαρχοι πιστεύω ότι
είναι σωστό. Δεν απαιτείται η διαπιστωτική πράξη. Αυτό µπορεί
να αλλάξει µε µία πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου λόγω του
επείγοντος -σε τόσα θέµατα έχουµε κάνει πράξεις νοµοθετικού
περιεχοµένου, δεν θα µπορέσουµε να κάνουµε σ’ αυτό;- ούτως
ώστε να πάει πίσω η ιστορία τής διαθεσιµότητας, µε την κατάρ-
γησή της βεβαίως. 

Κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας, τονίζω για άλλη µία φορά στον
κύριο Υπουργό,  µέσω της έκκλησης να συγκαλέσει τους προ-
έδρους για συνεννόηση, να βάλει συγκεκριµένες ηµεροµηνίες,
να αντιστρέψει τα βήµατα ούτως, ώστε να πιστέψουν οι εργαζό-
µενοι πράγµατι την πρόθεση την οποία έχει εκφράσει, να εργα-
στούν όλοι, αλλά στις υπηρεσίες όπου υπάρχει ανάγκη προς
όφελος του δηµοσίου, προς όφελος του πολίτη, προς όφελος
των ίδιων των εργαζοµένων. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-

κτρονικής Διακυβέρνησης, κ. Μανιτάκης. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθ-

µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κύριε Κεγκέρογλου,
έχω συναντηθεί δύο φορές µε την ΚΕΔΕ. Έχω συναντηθεί κι έχω
συνεννοηθεί και µε τον κ. Ασκούνη και µε τους περιφερειάρχες
και µε την ΑΔΕΔΥ, πριν ακόµη ψηφιστεί ο νόµος. Έχουν γίνει οι
σχετικές συνεννοήσεις κι έχω δώσει τις σχετικές διαβεβαιώσεις.

Ο νόµος έχει ψηφιστεί. Οι προθεσµίες υπάρχουν στο νόµο. Σε
δεκαπέντε µέρες υποχρεούται το τριµελές συµβούλιο να εκδώ-
σει και να κάνει την αξιολόγηση των δελτίων. Πρέπει όµως και οι
υπηρεσίες να στείλουν τις ανάγκες τους και ήδη πιέζουµε προς
αυτήν την κατεύθυνση. Ξέρετε όµως πολύ καλά ότι υπάρχουν και
διάφορα άλλα πολιτικά κίνητρα ή διάφορες οµάδες ή οµάδες
συµφερόντων που δεν βοηθάνε προς αυτήν την κατεύθυνση. Το
Υπουργείο έχει κάνει ό,τι µπορούσε κι έδειξε τη διάθεσή του και
µε τις πράξεις και µε το νόµο. Δικαιολογήσαµε για ποιο σκοπό
καθιερώσαµε τη διαθεσιµότητα και πώς είναι δυνατόν να αποδυ-
ναµωθεί. Το είπαµε επανειληµµένως. Το προβλέπουµε. Όµως
δεν θα πρέπει και οι υπηρεσίες και οι διάφοροι εκπρόσωποι των
συµφερόντων να δείξουν µια συνεργασία; 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Βεβαίως. Κάντε τους µία τελευ-
ταία πρόσκληση. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Και κάτι ακόµη. Ξέ-
ρετε πάρα πολύ καλά ότι δεν είναι δυνατόν η πολιτεία να
συνδιαλέγεται µε συγκεκριµένες οµάδες. Πάνω απ’ όλα υπάρχει
το γενικό συµφέρον. Χθες επί έξι ώρες ενώπιον των αντιπροσώ-
πων τού λαού και του έθνους εξηγούσα αυτό που ψήφισε η
Βουλή των Ελλήνων κι εξηγούσα µε όλους τους τρόπους και µε
όλη την καλοπιστία τις διαδικασίες εκείνες και τις προθεσµίες
που πρέπει να τηρήσουµε. Και είναι επιτακτικές οι προθεσµίες.
Όµως θα πρέπει να καταλάβουµε ότι και οι νόµοι πρέπει να
εφαρµόζονται. 

Σ’ αυτόν τον τόπο λείπει η αξιοπιστία, κύριε Κεγκέρογλου, από
κάθε άποψη. Πρέπει να αποκαταστήσουµε την αξιοπιστία και
πρέπει να την αποκαταστήσουµε απέναντι στους Έλληνες πολί-
τες, απέναντι στον ελληνικό λαό, και να αποδείξουµε ότι η πολι-
τεία δεν πρόκειται να υποχωρήσει σε ρουσφετολογικές πιέσεις,
ότι αυτές οι µετατάξεις, οι τοποθετήσεις που θα είναι οριστικές,
δεν θα γίνουν κάτω από την πίεση συγκεκριµένων συµφερόντων.
Οι µετατάξεις θα γίνουν µε αξιοκρατικά, αξιολογικά κριτήρια, µε
τρόπο αντικειµενικό από επιτροπές οι οποίες παρέχουν όλα τα
εχέγγυα της αντικειµενικότητας και σας εγγυώµαι ότι ταυτό-
χρονα θα επικρατήσει και µια αποτελεσµατικότητα. 

Άρα το µέτρο αυτό για να πετύχει, πρέπει πράγµατι να γίνει το
ταχύτερο δυνατόν και το έχουµε κάνει. Όµως πρέπει να  εµπνεύ-
σουµε και εµπιστοσύνη ότι θα το κάνουµε µε έναν τρόπο αµερό-
ληπτο, αντικειµενικό, εξυπηρετώντας τις ανάγκες της δηµόσιας
υπηρεσίας και προτάσσοντας τις υπηρεσίες εκείνες στις οποίες
υπάρχουν άµεσες και επιτακτικές ανάγκες.

Σας ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι οι Υπουργοί
Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση
του Πρωτοκόλλου µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµο-
κρατίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας για την τροποποίηση
της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης της Γεωργίας σχετικά µε την ίδρυση
Προξενικών Αρχών».

Οι Υπουργοί Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ της Ελλη-
νικής Δηµοκρατίας και της Κοινοπολιτείας της Αυστραλίας ανα-
φορικά µε διπλωµατικά και προξενικά προνόµια και ασυλίες
προσώπων µε διπλή Ιθαγένεια».

Οι Υπουργοί Τουρισµού, Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας συνεργασίας στον
τοµέα του Τουρισµού µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δη-
µοκρατίας και της Κυβέρνησης της Ανατολικής Δηµοκρατίας της
Ουρουγουάης». 

Οι Υπουργοί Τουρισµού, Εξωτερικών και Οικονοµικών κατέθε-
σαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρ-
νησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της
Λαϊκής Δηµοκρατίας της Κίνας για Συνεργασία στον τοµέα του
Τουρισµού».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Συνεχίζουµε τη συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Η δεύτερη µε αριθµό 636/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-

του κύκλου του Βουλευτή Λέσβου του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ιωάννη Ζερδε-
λή προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων του Νοσοκοµείου Λήµνου, δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η τέταρτη µε αριθµό 641/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας των Ανεξάρτητων Ελλήνων
κ. Βασιλείου Καπερνάρου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε τα «Ελληνικά Πετρέλαια Α.Ε.», δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η πέµπτη µε αριθµό 628/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου-
Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τους Υπουργούς
Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη και Υγείας, σχετικά
µε τη λειτουργία παράνοµων τζαµιών στο λεκανοπέδιο της Αττι-
κής, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και
διαγράφεται.

Η έκτη µε αριθµό 632/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου της Βουλευτού Α’ Πειραιά της Δηµοκρατικής Αριστεράς
κ. Μαρίας Ρεπούση προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αύξηση των οµοφοβικών επι-
θέσεων κατά ατόµων, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Η έβδοµη µε αριθµό 624/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε το Γενικό Νοσοκοµείο Αµαλιάδας - Ηλείας,
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και δια-
γράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το θέµα αυτό το συζητήσαµε
και χθες στη Διάσκεψη των Προέδρων. Μεταξύ των καθηκόντων
των Υπουργών είναι να βρίσκονται και στη Βουλή. Όπως βλέπετε
όµως οι διαγραφές και τα κωλύµατα κινδυνεύουν να ακυρώσουν
τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου. Ο Πρόεδρος της
Βουλής θα κάνει τα σχετικά διαβήµατα και ίσως χρειαστεί να πά-
ρουµε και άλλα µέτρα. Επειδή συνέπεσε απλώς να διαβάσω,
όπως βλέπετε, σχεδόν το µισό κατάλογο µε ακυρώσεις, σας
κάνω αυτήν την πρόχειρη ενηµέρωση. 

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 644/20-11-2012 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Λακωνίας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Φεβρωνίας Πατριανάκου προς τους Υπουργούς
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
ανάγκη ενίσχυσης της ελληνικής κτηνοτροφίας. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
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γός, κ. Χαρακόπουλος.
Κυρία Πατριανάκου, έχετε το λόγο για να αναπτύξετε την επί-

καιρη ερώτησή σας.
ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αφορµή της κατατεθείσας επίκαιρης ερώτησης ήταν η απί-

θανη ιδέα που κυκλοφόρησε ως κυβερνητική σκέψη, για την επι-
µήκυνση διάρκειας ζωής του φρέσκου γάλακτος από πέντε σε
εννέα ηµέρες, µε σκοπό να πέσει η τιµή στο ράφι, δηλαδή η τιµή
στον καταναλωτή.

Είναι απολύτως προφανές ότι συνεπακόλουθο αυτής της
ιδέας θα ήταν κατ’ ουσίαν, να ανοίξει ο δρόµος για το εισαγό-
µενο γάλα, να πληγούν ανεπανόρθωτα οι Έλληνες κτηνοτρόφοι
και να υπάρξει µακροπρόθεσµα ένα βαρύτατο πλήγµα στην ελ-
ληνική βιοµηχανία και βιοτεχνία γάλακτος και γαλακτοκοµικών
προϊόντων. Ευτυχώς η ιδέα εγκαταλείφθηκε. Υπάρχει µία δή-
λωση του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης κ. Τσαυτάρη που δια-
βεβαίωνε ότι αυτό θα αποτελούσε ταφόπλακα για την ελληνική
κτηνοτροφία.

Το µόνο που θα ήθελα να παρακαλέσω, κύριε Υπουργέ, είναι,
αν µπορείτε να επαναβεβαιώσετε ότι αυτή η ιστορία τελείωσε και
δεν θα ξαναπέσει στο τραπέζι τουλάχιστον άµεσα και χωρίς
όρους και προϋποθέσεις, τέτοιες που θα µπορούν να διασφαλί-
ζουν τον Έλληνα κτηνοτρόφο.

Ο στόχος να πέσει η τιµή στο ράφι και άρα η τιµή στον κατα-
ναλωτή είναι πραγµατικός και τον κατανοούµε όλοι. Αυτό σηµαί-
νει ότι για να πέσει η τιµή και να µπορέσει να ενισχυθεί η ανταγω-
νιστικότητα των ελληνικών κτηνοτροφικών προϊόντων και του γά-
λακτος, θα πρέπει να πέσει το κόστος παραγωγής τού προϊόντος
στην ουσία του, στη βάση του. 

Ξέρουµε πολύ καλά ότι το 60% µε 70% του κόστους παραγω-
γής οφείλεται στις αυξηµένες τιµές των ζωοτροφών και των κτη-
νοτροφικών φαρµάκων. Είναι δεδοµένο ότι η µεγιστοποίηση της
παραγωγής του γάλακτος, όπως επίσης και η βελτιστοποίηση
της ποιότητάς του, οφείλεται στην καλή ποιότητα των ζωοτρο-
φών, στην επαρκή ποσότητα, όπως επίσης στο σωστό συστηµα-
τικό εµβολιασµό των ζώων και της αποπαρασίτωσής τους. 

Αυτό το οποίο έχει γίνει µέχρι σήµερα είναι ότι έχουµε µία αύ-
ξηση κατά 75% της τιµής των ζωοτροφών και έναν διπλασιασµό
της εισαγόµενης σόγιας. Αυτό ήταν αποτέλεσµα και των κλιµα-
τολογικών συνθηκών, της κερδοσκοπίας που αναπτύχθηκε από
τις κλιµατολογικές συνθήκες και, ταυτόχρονα, από την πολιτική
εναρµονισµένων τιµών των εταιριών.

Θα ήθελα να παρακαλέσω, επειδή οι αγρότες αγοράζουν τοις
µετρητοίς και πουλούν επί πιστώσει, να υπάρξουν άµεσα µέτρα
προκειµένου να πέσει η τιµή των ζωοτροφών. Το πλέον βραχυ-
πρόθεσµο είναι η µείωση του ΦΠΑ από 13% που είχε αυξηθεί,
στο χαµηλότερο συντελεστή, κάτι άλλωστε που αποτελούσε και
δέσµευση της τρικοµµατικής Κυβέρνησης και προγραµµατική
σύγκλιση για ό,τι αφορούσε το κόστος των αγροτικών και κτη-
νοτροφικών προϊόντων.

Αυτά ήθελα να πω, κύριε Πρόεδρε, στην πρωτολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστώ, κυρία

Πατριανάκου.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Α-

γροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κυρία συνάδελφε, στην πρωτολογία σας αναφερθήκατε στο
ζήτηµα της επιµήκυνσης της διάρκειας ζωής του φρέσκου γάλα-
κτος. Συµµερίζοµαι απόλυτα τις προσπάθειες του Υπουργείου
Ανάπτυξης για µείωση της τιµής του φρέσκου γάλακτος στο
ράφι, γιατί είναι υπερβολική σε σύγκριση µε τις άλλες χώρες.
Πράγµατι υπάρχουν στρεβλώσεις στην αγορά του γάλακτος. 

Όµως θέλω και από το Βήµα της Βουλής να τονίσω ότι όσο
είµαι στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, δεν θα
συναινέσω στην επιµήκυνση της διάρκειας ζωής του φρέσκου
γάλακτος, εάν δεν πειστώ ότι αυτός είναι ο λόγος για τον οποίο
είναι υψηλές οι τιµές. Αν όµως αυτός ήταν ο λόγος –δηλαδή η
διάρκεια ζωής του φρέσκου γάλακτος- και η αιτία των υψηλών
τιµών, τότε το γάλα µακράς διαρκείας µε διάρκεια ζωής πάνω
από δέκα ηµέρες δεν θα ήταν ακριβότερο τουλάχιστον κατά 0,5

ευρώ. Εκείνο που σίγουρα θα συνέβαινε, αν συναινούσαµε στην
επιµήκυνση της διάρκειας ζωής του φρέσκου γάλακτος, θα ήταν
σίγουρα η καταστροφή της ελληνικής αγελαδοτροφίας και δεν
νοµίζω ότι υπάρχει Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης που να µπο-
ρεί να εισηγηθεί κάτι τέτοιο.

Μιλήσατε για τις τιµές των ζωοτροφών που πράγµατι είναι διε-
θνώς αυξηµένες και επιβαρύνουν πολύ το κόστος παραγωγής.
Θα αναφερθώ στη συνέχεια σε δράσεις που αναλάβαµε εντός
και εκτός Ελλάδας, για να αµβλύνουµε αυτό το πρόβληµα. 

Όµως µε αφορµή αυτό, θέλω να τονίσω ότι µε βρίσκουν κά-
θετα αντίθετο οι όποιες σκέψεις για καλλιέργεια µεταλλαγµένων
ζωοτροφών στη χώρα µας. Η Ελλάδα πρέπει να παραµείνει ελεύ-
θερη χώρα από µεταλλαγµένα αγροτικά προϊόντα. Πρέπει να πα-
ραµείνει το περιβόλι της Ευρώπης, καλλιεργώντας ποιοτικά
αγροτικά επώνυµα προϊόντα µε ονοµασία προέλευσης, που κερ-
δίζουν επάξια τη θέση τους στις διεθνείς αγορές. Δεν πρέπει λοι-
πόν να ενδώσουµε σ’ αυτές τις πιέσεις.

Όσον αφορά τη µείωση του κόστους των ζωοτροφών, έχουµε
ζητήσει και λάβαµε διαβεβαίωση από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή
ότι θα υπάρχει επιπλέον ενίσχυση για την καλλιέργεια ψυχανθών
στη νέα προγραµµατική περίοδο, ανάλογη µε το ύψος της ενί-
σχυσης που διδόταν στην καλλιέργεια ενεργειακών φυτών. Έτσι
θα αµβλυνθεί η εξάρτηση της χώρας µας από τις εισαγωγές ζωο-
τροφών.

Επίσης ισχύει η δέσµευση της Κυβέρνησης, στην οποία ανα-
φερθήκατε και εσείς νωρίτερα, για µείωση του συντελεστή ΦΠΑ
στην αγορά αγροτικών εφοδίων, ζωοτροφών, λιπασµάτων, σπό-
ρων, φυτοφαρµάκων ή κτηνοτροφικών φαρµάκων. Αυτή η δέ-
σµευση ισχύει και σηµειώνεται στην προγραµµατική σύγκλιση
της Κυβέρνησης. Πιστεύω ότι η υλοποίησή της θα γίνει εντός της
τετραετίας. Εξαρτάται άµεσα, βεβαίως, από τα δηµοσιονοµικά
δεδοµένα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, µε την ανοχή σας.
Ξέρω, κύριοι συνάδελφοι, ότι η απόφασή µου για το «στοπ»

στην επιµήκυνση της διάρκειας ζωής του φρέσκου γάλακτος, η
διαφωνία µου µε την καλλιέργεια µεταλλαγµένων φυτών, η εν-
τολή για οικονοµικό και διαχειριστικό έλεγχο στις διαχειριστικές
οργανώσεις ΠΑΣΕΓΕΣ, ΓΕΣΑΣΕ και ΣΥΔΑΣΕ για τα 60 εκατοµµύ-
ρια ευρώ που έλαβαν από το 1994 έως σήµερα και για τα οποία
δεν έδωσαν ποτέ λογαριασµό στο ελληνικό δηµόσιο και η από-
φασή µας να µπει τέλος στη χρηµατοδότηση από τον ΕΛΓΑ, του
κρατικοδίαιτου αγροτοσυνδικαλισµού και αυτά τα χρήµατα να δί-
δονται σε πολύτεκνες οικογένειες αγροτών και κτηνοτρόφων,
έχουν συνασπίσει πολλούς εχθρούς απέναντί µου.

Θα ήθελα να πω και από αυτό το Βήµα ότι όλα αυτά δεν µας
πτοούν. Όσο πολιτεύοµαι, θα πολιτεύοµαι µε βάση τη συνείδησή
µου και τα πιστεύω µου. Και αν δίνω κάπου λογαριασµό, είναι
µόνο στον Πρωθυπουργό που µε επέλεξε για τη θέση αυτή στο
Υπουργικό Συµβούλιο και στους πολίτες που µε τιµούν µε την εµ-
πιστοσύνη τους, εκλέγοντάς µε να τους εκπροσωπώ στο ελλη-
νικό Κοινοβούλιο. 

Όσον αφορά τα υπόλοιπα και για τη ρευστότητα των αγροτών,
θα σας πω στη δευτερολογία µου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ. 

Το λόγο έχει η κ. Πατριανάκου. 
ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, επαυξάνω τα λεγόµενά σας και λέω ότι είστε

από εκείνους τους Υπουργούς που δεν βρέθηκε τυχαία σ’ αυτήν
τη θέση, έχει γνώση του αντικειµένου, προέρχεται από αγροτικό
νοµό και δεν φοβάται να λέει τα πράγµατα µε το όνοµά τους. Και
γι’ αυτόν το λόγο χαίροµαι και για τις διαβεβαιώσεις ότι όσο είστε
Υπουργός, δεν πρόκειται να συµβεί το θέµα της επιµήκυνσης της
διάρκειας του παραγόµενου φρέσκου γάλακτος. Όµως είναι
προφανές –και το ξέρετε καλύτερα από εµένα- ότι χρειάζονται
πολύ γρήγορες και συντονισµένες πολιτικές, προκειµένου να
έχουµε αποτελέσµατα. 

Σύµφωνα µε το Σύνδεσµο Ελλήνων Κτηνοτρόφων, τον ΣΕΚ, ξέ-
ρετε ότι τρεισήµισι χιλιάδες αγελαδοτρόφοι και επτά χιλιάδες
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προβατογιδοτρόφοι έχουν εγκαταλείψει την εργασία τους µέσα
στην τελευταία πενταετία. Το αγελαδινό γάλα είναι διακόσιες χι-
λιάδες τόνους κάτω από την εθνική ποσόστωση, το γίδινο γάλα
διαρκώς µειώνεται από το 2006, ενώ το πρόβειο γάλα κρατάει
ακόµα. Στη Λακωνία έχουµε το χαµηλότερο µέσο όρο τιµών γά-
λακτος στην Πελοπόννησο και είµαστε στους πέντε χαµηλότε-
ρους νοµούς σε ολόκληρη την Ελλάδα, ενώ αντίθετα έχουµε το
καλύτερο ποιοτικά και γευστικά γάλα, λόγω Ταϋγέτου και Πάρ-
νωνα και της ειδικής βόσκησης των ζώων. 

Όµως, αυτό το οποίο θα ήθελα να πω, είναι ότι αυτήν τη στιγµή
φαίνεται ότι ενώ αυξάνεται η τιµή του γάλακτος στο ράφι, στον
παραγωγό πέφτει. Αυτό σηµαίνει ότι χρειάζεται να ασκηθούν πο-
λιτικές πάρα πολύ γρήγορα. Δίπλα σας –και αυτό είναι τύχη για
µένα- είναι ο Υπουργός Ανάπτυξης, ο οποίος µάλιστα ήταν και
συνερωτώµενος Υπουργός. Θα ήθελα, λοιπόν, να υπάρξει η δυ-
νατότητα να συνεργαστούν όλα τα συναρµόδια Υπουργεία, προ-
κειµένου να κατορθώσουµε να έχουµε άµεσα αποτελέσµατα για
τον Έλληνα αγρότη και κτηνοτρόφο. 

Όσον αφορά το Παρατηρητήριο Τιµών, δεν αρκεί να είναι µόνο
Παρατηρητήριο αλλά πρέπει να υπάρχει και η δυνατότητα να πα-
ρεµβαίνουµε και να σπάµε τα καρτέλ. Να αντιµετωπιστεί το αυ-
ξανόµενο κόστος του αγροτικού ρεύµατος, των καυσίµων, της
εισφοράς του ΕΛΓΑ, του ΟΓΑ και της φορολογίας. Όλα αυτά επι-
βαρύνουν το κόστος παραγωγής. 

Όσον αφορά το Ενιαίο Μητρώο Εµπόρων Αγροτικών Προϊόν-
των, είναι εξαιρετικά σηµαντικό. Θα πρέπει να καταγραφεί πάρα
πολύ γρήγορα, διότι αυτήν τη στιγµή στην Πελοπόννησο «σκάνε
κανόνια» και είναι όλα εις βάρος των αγροτών και των κτηνοτρό-
φων. Οι κτηνοτρόφοι αυτήν τη στιγµή βρίσκονται σε δεινή κατά-
σταση. Θα πρέπει να ασκηθούν πολιτικές βάσει των οποίων θα
υπάρχει χαµηλότοκη χρηµατοδότηση την περίοδο που είναι χα-
µηλή η τιµή των ζωοτροφών, ώστε να µπορούν να αγοράζουν οι
κτηνοτρόφοι. Αυτό, λοιπόν, θα µπορούσε να γίνει είτε µε µία πρα-
κτική ενός σύγχρονου αγροτικού ΤΕΜΠΜΕ ή µε µία πολιτική
άσκησης χαµηλότοκων δανείων ή µε το να αυξηθούν τα όρια των
ανοιχτών δανείων τα οποία, δυστυχώς, µειώνονται αντί να αυξά-
νονται, λόγω του ότι οι κτηνοτρόφοι αυτή τη στιγµή είναι υπερ-
δανεισµένοι και σε δεινή κατάσταση ρευστότητας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Όσον αφορά το χαµηλότερο συντελεστή για ζωοτροφές, εί-

πατε, κύριε Υπουργέ, ότι µελετάτε το χαµηλότερο συντελεστή
ΦΠΑ µέσα στην τετραετία. Θα έλεγα ότι πρέπει να κάνουµε πιο
γρήγορα πράγµατα, για να προλάβουµε την καταστροφή. Είπατε
ότι πράγµατι πρέπει να δοθούν κίνητρα και ότι τα διασφαλίζετε
και τα έχετε συζητήσει, για την καλλιέργεια των ψυχανθών. Ναι,
θα πρέπει να εµποδίσουµε τη µεταλλαγµένη σόγια να είναι η
κύρια ζωοτροφή για την κτηνοτροφία µας. 

Όσον αφορά το κουκί και το ρεβίθι, θα έλεγα να δώσετε τη δυ-
νατότητα, γιατί ειδικά στην περιοχή σας υπάρχουν καλές πρα-
κτικές συµβολαιακής γεωργίας, όπου η ΕΑΣ Μαγνησίας έχει
κατορθώσει να ρίξει τις τιµές των ζωοτροφών. Αυτήν την καλή
πρακτική να την πάρει το Υπουργείο και να τη διαδώσει σε όλη
την Ελλάδα. Εµείς οι Βουλευτές στεκόµαστε δίπλα σας. 

Όσον αφορά τα βοσκοτόπια και τα δάση, θα πρότεινα να
υπαχθούν στο δικό σας Υπουργείο, στο Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης. Μ’ αυτόν τον τρόπο σαράντα εκατοµµύρια αιγοπρό-
βατα θα µπορούσαν να βόσκουν στα βοσκοτόπια σήµερα, στα
βοσκοτόπια που κατά τα άλλα τα δηλώνουµε ανεπαρκή. 

Όσον αφορά τη Λακωνία, ζητάµε -γιατί είµαστε πρότυπος
νοµός, αλλά παραµεληµένος- να γίνει κέντρο γενετικής βελτίω-
σης φυλών αιγοπροβάτων. Μπορούµε να φτιάξουµε βέλτιστες
πρακτικές, γιατί πραγµατικά έχουµε τη δυνατότητα να κάνουµε
αυτό το οποίο θα µπορέσει να προαγάγει πραγµατικά την ελλη-
νική κτηνοτροφία. 

Πρέπει να άρουµε τα αντικίνητρα ως πολιτεία και να δώσουµε
κίνητρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ολοκληρώστε παρα-
καλώ, κυρία συνάδελφε.

ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε και ευ-

χαριστώ για την ανοχή σας. 
Όµως δεν θα µπορούσα να µην επισηµάνω κλείνοντας απ’

αυτό το Βήµα ότι αυτή τη στιγµή ξέρω ότι δεν είναι της αρµοδιό-
τητος σας ο ΟΠΕΚΕΠΕ, πεντακόσιοι αγρότες και κτηνοτρόφοι
του Νοµού Λακωνίας είναι οι µοναδικοί σε όλη την Ελλάδα µετά
την πληρωµή της Καβάλας και του Έβρου, που δεν έχουν πάρει
το 50% της επιδότησης, για λόγους που δεν τους αφορούν, για
λόγους γραφειοκρατικούς. 

Θα ήθελα να σας παρακαλέσω να το δείτε το θέµα άµεσα,
µιλάω σχεδόν κάθε µέρα µε τα αρµόδια Υπουργεία. Δυστυχώς,
δεν υπάρχει ταχύτητα για το συγκεκριµένο θέµα. Δώστε πολιτική
λύση εάν χρειάζεται, πρέπει να πληρωθούν άµεσα αυτοί οι άν-
θρωποι, δεν µπορούν να αντεπεξέλθουν στις καθηµερινές τους
ανάγκες και σας προσκαλούµε για σύσκεψη στο Νοµό Λακωνίας
ή καλέστε µας εσείς εδώ. 

Θέλουµε πάση θυσία να µιλήσουµε, µπορούµε να κάνουµε
πολλά, µπορούµε να πετύχουµε περισσότερα. 

Σας ευχαριστώ και ευχαριστώ και για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Α-

γροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Κυρία συνάδελφε, πράγµατι η αιγοπροβατοτροφία αποτελεί
παραδοσιακά έναν από τους δυναµικότερους κλάδους στη χώρα
µας συµβάλλοντας σε ποσοστό 18% στο συνολικό αγροτικό ει-
σόδηµα. Το αιγοπρόβειο γάλα και το κρέας είναι οι κύριες πηγές
εισοδήµατος των ορεινών και µειονεκτικών περιοχών. Θα έλεγα
ότι ξεχωρίζει για την υψηλή ποιότητα που οφείλεται σε παραµέ-
τρους, όπως η εκτατική καλλιέργεια, οι αυτόχθονες φυλές και οι
χορηγούµενες ζωοτροφές. Στην Ευρωπαϊκή Ένωση η εκτροφή
αιγοπροβάτων γίνεται κυρίως για το κρέας, ενώ κυρίως στην Ελ-
λάδα αντιθέτως, για το γάλα. Το 95% των ζώων αρµέγεται. 

Φέτος, πράγµατι υπάρχει µεγάλο ζήτηµα, όπως είπαµε και νω-
ρίτερα, µε τις τιµές των ζωοτροφών. Σε πολλές περιπτώσεις
έχουν διπλασιαστεί.

Για την ενίσχυση, λοιπόν, της ρευστότητας των κτηνοτρόφων
και των αγροτών αναλάβαµε δράσεις εντός και εκτός της χώρας.
Θυµίζω ότι καταβλήθηκε ολόκληρη η εξισωτική αποζηµίωση,
όπως αποτελούσε προεκλογική δέσµευση του Πρωθυπουργού
Αντώνη Σαµαρά, και τα 160 εκατοµµύρια ευρώ σε εβδοµήντα
δύο χιλιάδες κτηνοτρόφους ορεινών και µειονεκτικών περιοχών.
Εάν ίσχυε η δέσµευση της προηγούµενης κυβέρνησης που την
είχε περικόψει στα 100 εκατοµµύρια, θα την ελάµβαναν τριάντα
δύο χιλιάδες κτηνοτρόφοι λιγότεροι απ’ αυτούς που τελικά ήταν
οι αποδέκτες. Δόθηκε το ποιοτικό παρακράτηµα, το άρθρο 68
και στους αιγοπροβατοτρόφους και στους αγελαδοτρόφους. Κα-
ταβλήθηκε το 50% του λεγόµενου αγροτικού πετρελαίου,
81.500.000 ευρώ και τα υπόλοιπα το επόµενο διάστηµα. Όπως
ήταν προεκλογική δέσµευση της Κυβέρνησης, εντός του Οκτω-
βρίου καταβλήθηκε το 50%, πάνω από 1,1 δισεκατοµµύριο ευρώ
της ενιαίας ενίσχυσης, στους αγρότες και κτηνοτρόφους δι-
καιούχους, που ήταν µια σηµαντική ένεση ρευστότητας για τους
Έλληνες παραγωγούς και εντός του επόµενου µηνός θα κατα-
βληθεί και το υπόλοιπο της ενιαίας ενίσχυσης. 

Καταγράφω το πρόβληµα που θέτετε µε τους παραγωγούς
της Λακωνίας, το πρόβληµα που έχουµε µε τον ΟΠΕΚΕΠΕ και θα
ζητήσω από τις αρµόδιες υπηρεσίες να διερευνήσουν ενδελεχώς
την υπόθεση και να επισπεύσουν την καταβολή των ποσών που
δικαιούνται οι παραγωγοί.

Όσον αφορά την Τράπεζα Πειραιώς µάς διαβεβαιώνει ότι έχει
ξεκινήσει να χορηγεί τα λεγόµενα «ΑΔΑ», τα Ανοικτά Δάνεια
Αγροτών. 

Θα συµφωνήσω µαζί σας βεβαίως για το ζήτηµα των βοσκο-
τόπων. Πιστεύω ότι η Ειδική Γραµµατεία Δασών θα πρέπει να
είναι στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.
Έχουµε µπροστά µας τη µεγάλη µάχη για τη νέα ΚΑΠ και από
τον ορισµό των βοσκοτόπων θα εξαρτηθούν σε µεγάλο βαθµό οι
ευρωπαϊκοί πόροι που θα εισρεύσουν στη χώρα µας. Είναι προ-
τιµότερο, λοιπόν, η Ειδική Γραµµατεία να είναι στο Υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, παρά στο ΥΠΕΚΑ, για να µη
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χρειαζόµαστε «µεταφραστή» στις συνεννοήσεις µας. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-

ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)
Θα ήθελα µια µικρή ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
Σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης, όπως σας είπα, έχουµε δια-

σφαλίσει επιπλέον ενισχύσεις για την καλλιέργεια ψυχανθών.
Αλλά και τη συναίνεση της Κοινότητας στην ενεργοποίηση του
Κανονισµού «Ντεµίνιµις», τη χορήγηση δηλαδή κρατικών οικονο-
µικών ενισχύσεων σε κτηνοτρόφους µε προτεραιότητα βεβαίως,
σε αυτούς που δεν λαµβάνουν καµµία ενίσχυση από την Κοινό-
τητα.

Για το πρόβληµα στις τιµές των ζωοτροφών -αναφερθήκατε
και εσείς στη δευτερολογία σας- θεωρώ ιδιαίτερα θετικό το γε-
γονός, την πρωτοβουλία της ΕΑΣ-Μαγνησίας για τη συµβολαιακή
γεωργία, για την καλλιέργεια καλαµποκιού και κριθαριού σε συ-
νεννόηση µε τους αγρότες καλλιεργητές και τους κτηνοτρόφους
αγοραστές, που θα είναι επ’ ωφελεία και των δύο πλευρών. 

Είχα την ευκαιρία να είµαι σ’ αυτήν τη συνάντηση στην ΕΑΣ
Βόλου και να εξάρω πραγµατικά αυτήν την πρωτοβουλία, γιατί η
συµβολαιακή γεωργία είναι το µέλλον της ελληνικής γεωργίας.

Θέλω να αναφερθώ σε δύο θέµατα ακόµη που αφορούν και
τους κτηνοτρόφους. Το πρώτο έχει να κάνει µε τα σχέδια βελ-
τίωσης. Στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων βρε-
θήκαµε µ’ έναν τεράστιο όγκο σχεδίων βελτίωσης. Ήταν πάνω
από επτά χιλιάδες επτακόσια τα σχέδια βελτίωσης που είχαν κα-
τατεθεί και «αράχνιαζαν» κυριολεκτικά. Είχαν αξιολογηθεί µόλις
διακόσια απ’ αυτά και κυριολεκτικά έµεναν 500.000.000 ευρώ
«παρκαρισµένα» και αναξιοποίητα σ’ αυτήν τη δύσκολη οικονο-
µική συγκυρία. 

Επισπεύδουµε τις διαδικασίες. Χθες ο Ειδικός Γραµµατέας
Κοινοτικών Πόρων κ. Θεοχαρόπουλος µε ενηµέρωσε ότι έχουν
αξιολογηθεί πέντε τριακόσια εξήντα τρία σχέδια βελτίωσης. Απ’
αυτά, πάνω από χίλια πεντακόσια αφορούν κτηνοτρόφους, δη-
λαδή αφορούν προσπάθειες για τον εκσυγχρονισµό κτηνοτρο-
φικών εγκαταστάσεων στις οποίες δίνουµε προτεραιότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, είναι
ενδιαφέρον το θέµα, αλλά παρακαλώ να συντοµεύετε.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.

Θα ήθελα να πω ότι σε συνεννόηση µε τους εκπροσώπους των
αγροτών και των κτηνοτρόφων µελετάµε τα προβλήµατα που
ανέκυψαν από την εφαρµογή του κτηνοτροφικού νόµου που
έχουν να κάνουν µε την εξαίρεση από την κατεδάφιση αυθαιρέ-
των κτισµάτων αλλά και µε την απλοποίηση του νόµου για τη νο-
µιµοποίηση των πρόχειρων καταλυµάτων και σύντοµα θα έχουµε
νοµοθετική πρωτοβουλία επ’ αυτού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως
συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρα-
τίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, δεκαέξι µαθητές και
µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός από το 11ο Δηµοτικό Σχολείο
Αργυρούπολης Αττικής.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Όπως βλέπετε, σήµερα έχουµε κοινοβουλευτικό έλεγχο, δη-
λαδή ερωτήσεις Βουλευτών και όχι νοµοσχέδιο.

Θα συζητηθεί η τρίτη µε αριθµό 639/20-11-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς τον Υπουργό Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων, σχετικά µε τη θέσπιση ειδικής σήµανσης που θα πιστο-
ποιεί την ελληνική προέλευση των προϊόντων.

Το λόγο έχει ο κ. Μαρκόπουλος για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, η ύφεση έχει φέρει εξαιρετική µείωση της κα-

τανάλωσης ακόµα και στα τρόφιµα και αυτό έχει ανεβάσει πολύ
ψηλά το δείκτη ανταγωνισµού µεταξύ των εταιρειών. Μία ιδιαι-
τερότητα την οποία πολλές εταιρείες θεωρούν ως πλεονέκτηµα,
για να µπορούν να προωθηθούν περισσότερο στην κατανάλωση,
είναι το ελληνικό σήµα, η ελληνική σηµαία. Το ελληνικό σήµα
µέχρι τώρα χρησιµοποιείται για προϊόντα τα οποία σε πάρα πολ-
λές περιπτώσεις έχει αποδειχθεί ότι δεν κατασκευάζονται και δεν
παράγονται καν πρωτογενώς µέσα στη χώρα µας. Ελληνικό σήµα
µπορεί να έχει µία επιχείρηση η οποία κατασκευάζει τα προϊόντα
παραδείγµατος χάριν, στη Βουλγαρία, το barcode 520, το οποίο
συµβολίζει στην πλειοψηφία των περιπτώσεων τα προϊόντα ελ-
ληνικής παραγωγής, µπορεί να το έχουν και εταιρείες οι οποίες
βρίσκονται στο εξωτερικό. 

Υπάρχει στο Υπουργείο σας µία Επιτροπή Ελληνικού Σήµατος
η οποία ασχολείται προφανώς µε τη ρύθµιση και τον εκσυγχρο-
νισµό αυτής της νοµοθεσίας. Μαθαίνουµε όµως –τουλάχιστον
αυτό ήξερα όταν κατέθεσα την επίκαιρη ερώτηση- ότι η επιτροπή
αυτή έχει να συνεδριάσει από τον Αύγουστο και ότι τα διλήµµατα
τα οποία υπάρχουν σ’ αυτή την επιτροπή έχουν µείνει αναπάν-
τητα. Οι πρωτοβουλίες εκ µέρους του Υπουργείου έχουν σταµα-
τήσει. Πάρα πολλοί παραγωγικοί φορείς αλλά και το Κέντρο
Προστασίας Καταναλωτών διαµαρτύρονται για το γεγονός ότι
έχουµε φτάσει στο σηµείο αυτή η ελληνική ετικέτα να χρησιµο-
ποιείται για µη ελληνικά προϊόντα ακόµα και στην κατασκευή και
στις πρώτες ύλες. Υπάρχει ένα τεράστιο νοµοθετικό κενό στη
συγκεκριµένη περίπτωση που δικαιολογεί τη σύσταση αυτής της
επιτροπής αλλά δεν δικαιολογεί το σταµάτηµα των εργασιών. 

Θέλουµε να µας πείτε πού βρίσκεστε εσείς ως πολιτική ηγεσία
στην κατεύθυνση αυτή, δηλαδή πώς µπορείτε να λειτουργήσετε
µεταξύ των συγκρουόµενων συµφερόντων ελληνικών και µη ελ-
ληνικών εταιρειών. Η προσωπική µου θέση είναι ότι στην πα-
ρούσα φάση η στήριξη της ελληνικής επιχειρηµατικότητας είναι
κορυφαίο ζήτηµα όχι µόνο για τις επιχειρήσεις αλλά και για την
πρωτογενή παραγωγή της χώρας µας και παρακαλώ να µας
πείτε ποια είναι η θέση της ελληνικής Κυβέρνησης σ’ αυτό το
εξαιρετικά σηµαντικό για µένα ζήτηµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υφυπουρ-
γός έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, δεν αµφιβάλλω για τις προθέσεις του ερω-
τήµατος που έχει κατατεθεί, όµως φοβάµαι ότι η αντιµετώπιση
του συγκεκριµένου θέµατος γίνεται µ’ έναν επιδερµικό τρόπο.

Πράγµατι οι συνεδριάσεις της επιτροπής για το ελληνικό σήµα
έχουν  σταµατήσει στο διάστηµα που αναφέρει η ερώτηση. Έχει
προγραµµατιστεί µια νέα συνεδρίαση βέβαια γι’ αυτήν την εβδο-
µάδα, αλλά πράγµατι αυτό το διάστηµα έχει σταµατήσει. Έχει
σταµατήσει µε δική µου εντολή, γιατί χρειαζόταν  να απαντηθούν
κάποια ερωτήµατα. 

Αναφέρθηκε ο κύριος Βουλευτής στην ελληνικότητα της επι-
χείρησης. Δεν είναι τόσο απλό το θέµα της ρύθµισης, το που
µπορεί να δοθεί ελληνικό σήµα. Ερωτώ: Μια ελληνική επιχείρηση
που παράγει προϊόντα σε δικό της εργοστάσιο εγκατεστηµένο
στην αλλοδαπή,  µε πρώτες ύλες που δεν είναι ελληνικές, αλλά
η φορολογική της έδρα και η ιδιοκτησία είναι στην Ελλάδα, κατά
τη γνώµη σας δικαιούται ελληνικό σήµα;

Αντίστροφα, µια αλλοδαπή επιχείρηση που παράγει προϊόντα
στην Ελλάδα µε ελληνικές πρώτες ύλες και δίνει εργασία σε Έλ-
ληνες πολίτες αλλά ως αλλοδαπή εταιρεία φορολογείται αλλού,
πρέπει κατά τη γνώµη σας να έχει πρόσβαση σε ελληνικό σήµα;
Τέτοια ερωτήµατα υπάρχουν πολλά. Αν έχουµε για παράδειγµα
µια ελληνική επιχείρηση –ιδιοκτησία και φορολογική έδρα- και
έχει µονάδα παραγωγής στην Ελλάδα και µονάδα παραγωγής
στην αλλοδαπή, τα προϊόντα και των δύο µονάδων παραγωγής
δικαιούνται το ελληνικό σήµα; 

Αντί όµως να απαντάµε σ’ αυτά τα ερωτήµατα, δεχόµαστε κρι-
τική ότι η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Ανάπτυξης κωλυσιερ-
γεί στο θέµα της δηµιουργίας ελληνικού σήµατος. Το ότι
υπάρχουν ρυθµίσεις γι’ αυτό το θέµα για πρώτη φορά στο ν.
4072 -γιατί µέχρι τώρα δεν υπήρχαν προβλέψεις για ελληνικό
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σήµα- αυτό δεν σηµαίνει ότι µπορεί η επιτροπή να λειτουργήσει
πάρα πολύ εύκολα και απρόσκοπτα σε ό,τι αφορά αυτά τα ζητή-
µατα. 

Θεωρώ χρήσιµο για την ενηµέρωση της Εθνικής Αντιπροσω-
πείας να διευκρινίσω ότι στις συνεδριάσεις της επιτροπής έχουν
ήδη συζητηθεί ο κανονισµός λειτουργίας της, η πιθανή  µορφή
του σήµατος, τα κριτήρια ιεράρχησης προϊόντων και  υπηρεσιών,
η διαγωνιστική διαδικασία για την απόκτηση του σήµατος καθώς
και η επεξεργασία των προτάσεων των φορέων που έχουν κατα-
τεθεί για το θέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε Μαρκόπουλε, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, µε δι-

καιώσατε απόλυτα. Πρώτα απ’ όλα ένας Υπουργός στην πρωτο-
µιλία του δεν µπορεί να υποβάλλει ερωτήµατα. Εύχοµαι στη
δευτεροµιλία σας να διορθώσετε αυτήν τη στάση σας. Ερωτή-
µατα δεν υποβάλλει η Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση απαντά. Ερω-
τήµατα  υποβάλλει η κοινοβουλευτική εκπροσώπηση, δηλαδή, τα
µέλη του ελληνικού Κοινοβουλίου. Εσείς µέχρι τώρα µου απαν-
τήσατε ρωτώντας. 

Αν εσείς δεν γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, ως αρµόδιος Υπουρ-
γός, ποιο πρέπει να είναι το προϊόν που πρέπει να έχει το σηµα-
τάκι της Ελλάδος πάνω, την ελληνική σηµαία και ρωτάτε εµένα,
εγώ θα σας απαντήσω. Αλλά προφανώς µε την απάντησή σας µε
δικαιολογείτε απόλυτα, γιατί η επιτροπή αυτή µου λέτε ότι έκανε
τα πάντα, δηλαδή τις διαγωνιστικές συνθήκες, τις διαδικασίες,
τον τρόπο, απέκτησε σύσταση αλλά δεν απάντησε στο κορυφαίο
ερώτηµα. 

Ποιος δικαιούται να έχει την ελληνική σηµαία επάνω; Παρα-
δείγµατος χάριν, οι παραγωγοί νωπού κρέατος; Έχουµε φτάσει
στο σηµείο αυτοί που έχουν την ελληνική σηµαία επάνω, να εµ-
φανίζονται στην κατανάλωση σε διπλάσιο ποσό από το ποσό
πραγµατικής παραγωγής νωπού βόειου ή πουλερικού κρέατος
στην Ελλάδα; Άρα εδώ υπάρχει σαφέστατη παραχάραξη. Και αν
εσείς δεν µπορείτε να απαντήσετε σ’ αυτό, τότε µη ρωτάτε εµάς.
Αν όµως ερωτώµαι, θα σας απαντήσω. 

Το πρώτο πράγµα που πρέπει να κάνει η Κυβέρνηση είναι να
στηρίξει την πρωτογενή παραγωγή στη χώρα αυτή, δηλαδή τη
φυτική και τη ζωική και να χρησιµοποιήσει τη φυτική και ζωική
παραγωγή για να φτάσει στο ελληνικό σήµα. Λυπάµαι που έφυγε,
γιατί προφανώς είχε δουλειά και δεν ήξερε ο Υπουργός Αγροτι-
κής Ανάπτυξης. 

Προφανώς µια εταιρεία η οποία παράγει τα προϊόντα της στο
εξωτερικό δεν µπορεί να έχει ελληνικό σήµα και ας έχει εδώ το
διοικητικό της συµβούλιο και την κεφαλαιουχική της βάση. Διότι
δεν στηρίζεται η πρωτογενής παραγωγή. Και αν η πρωτογενής
παραγωγή, κύριε Υπουργέ, είναι αυτή η οποία πρέπει να στηρίξει
την ελληνική οικονοµία, όπως λέει η Κυβέρνησή σας, τότε δεν
πρέπει παρά να το κάνετε. 

Εσείς, όµως, δεν το κάνετε, γιατί δεν µπορείτε να διαλέξετε
απέναντι στα συγκρουόµενα συµφέροντα. Δεν µπορείτε, δηλαδή,
να επιλέξετε εάν ένα γάλα, που πωλείται µε ελληνική σηµαία, πρέ-
πει να απαγορεύεται οπωσδήποτε να κατασκευάζεται µε παγοκο-
λώνα που ήρθε από το Βέλγιο ή την Ολλανδία. Αυτό δεν είναι
καταναλωτικός εθνικισµός, είναι οικονοµικός πατριωτισµός. Και
είναι η στήριξη του εργαζόµενου Έλληνα στο χωράφι, στη ζωική
παραγωγή αλλά και της ελληνικής επιχείρησης που τιµά αυτόν
που παρήγαγε τα προϊόντα. Σε αυτά πρέπει να απαντήσετε.

Εύχοµαι, λοιπόν, στη δευτεροµιλία σας να µας δώσετε απαν-
τήσεις και όχι να θέσετε ερωτήσεις, να δώσετε στην Εθνική Αν-
τιπροσωπεία ένα χρονοδιάγραµµα µε το οποίο θα µπορούµε κι
εµείς να πάµε στους ανθρώπους που µας έστειλαν εδώ και να
τους απαντήσουµε: «Ναι, η ελληνική Κυβέρνηση εκεί προσανα-
τολίζεται, να κατευθύνει την ανάπτυξη του τόπου.» Διότι πρέπει
να ξέρουν και οι νέοι άνεργοι κι αυτοί που δεν έχουν στον ήλιο
µοίρα, αν έχουν µία ελπίδα σε αυτό τον τόπο αυτό που θα παρά-
γουν να τύχει κατανάλωσης και προώθησης. Διαφορετικά, η αλυ-
σίδα της κοινωνικής συνοχής, όταν η µία κοινωνική τάξη δηλαδή,
στηρίζει την άλλη και στηρίζεται από την προηγούµενη, θα σπά-
σει. Και θα σπάσει υπαιτιότητι δική σας.

Παρακαλώ, λοιπόν, να µας δώσετε θετικές απαντήσεις. Και
είµαι διατεθειµένος και να χειροκροτήσω και να επενδύσω στην
ειλικρινή προσπάθεια αυτής της Κυβέρνησης. 

Δεν µπορείτε, όµως, να λέτε ότι η επιτροπή σταµάτησε από
τον Αύγουστο, ότι δεν ξέρετε να απαντήσετε και ότι υπάρχει µία
νοµοθεσία, η οποία, όπως σας απέδειξα πριν από λίγο, είναι
ελαττωµατική για τη χώρα. Και δεν το λέω µόνο εγώ. Το λέει το
Κέντρο Προστασίας Καταναλωτών, το οποίο σας το έχει δηλώσει
πολλές φορές. Και οι πρόεδροι των επιµελητηρίων, όµως, σας
ψάχνουν γι’ αυτήν τη δουλειά, αλλά δεν µπορούν να σας συναν-
τήσουν -και υπάρχουν καταγγελίες- όπως και ο Πρόεδρος του
Επιµελητηρίου Ηλείας ή Αχαΐας κ.λπ., καθώς και εταιρείες, για
να ξέρουν αν δικαιούνται να βάλουν το σήµα ή αν δεν δικαιούται
κάποιος αντίπαλός τους, επαγγελµατικός. Διότι, όπως σας είπα
πριν, η ύφεση και η µείωση της κατανάλωσης, έχει φέρει έναν
φοβερό ανταγωνισµό µεταξύ των εταιρειών. Και σε αυτό η πα-
ρέµβασή σας θα είναι εξαιρετικά ουσιαστική, για να υπάρχει ηρε-
µία και να ξέρει ο κάθε ένας πού πρέπει να πάει.

Κλείνω λέγοντας το εξής: Αυτό που δεν µπόρεσε να κάνει η
ελληνική Κυβέρνηση –και το καταθέτω στη Βουλή, κύριε Πρό-
εδρε- το έκανε η οµογένεια Ελλήνων Κωνσταντινούπολης, όπου
στο διαδικτυακό της τόπο διαφηµίζει στα ελληνικά και στα τουρ-
κικά, παρακαλώ, όλα τα ελληνικά προϊόντα τα οποία κυκλοφο-
ρούν στην Τουρκία.

Αν, λοιπόν, δεν µπορείτε να διαλέξετε τι είναι ελληνικό προϊόν,
πάρτε µία ιδέα για το τι έκαναν οι Έλληνες της Κωνσταντινούπο-
λης.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά.
Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος

καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Λυπάµαι
που δεν άκουσα απαντήσεις στα ερωτήµατα που έθεσα. Εγώ θα
τα επαναλάβω:

Το κριτήριο για την απονοµή ελληνικού σήµατος θα είναι: Η
ιδιοκτησία; Η φορολογική έδρα; Η παραγωγή; Η προέλευση των
πρώτων υλών;

Και, βέβαια, η ροπή της Αντιπολίτευσης στο βερµπαλισµό και
τα εύκολα αρεστά λόγια συνοδεύεται και από επιλεκτική µνήµη.

Σήµερα ο κύριος Βουλευτής µάς εγκαλεί γιατί δεν εφαρµό-
ζουµε, µε τον τρόπο που εκείνος θα ήθελε, ένα νόµο, το ν. 4072,
που προβλέπει τη δηµιουργία ελληνικού σήµατος, τον οποίο ο
ίδιος ο ερωτών Βουλευτής έχει καταψηφίσει. Πρόκειται για τον
ορισµό της αντίφασης και της ασυνέπειας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αφού σας λέω ότι είναι
ανεπαρκής. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Να κατα-
ψηφίζει κάποιος ένα νοµοσχέδιο…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Σας είπα ότι είναι ανεπαρ-
κής. Δεν καταλαβαίνετε όµως.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Σας παρα-
καλώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αφήστε τον κύριο
Υπουργό να απαντήσει.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Το να κα-
ταψηφίζει, όµως, κάποιος ένα νοµοσχέδιο και µετά να εγκαλεί
την Κυβέρνηση, διότι, κατά τη γνώµη του, δεν εφαρµόζει το νόµο
µε την ταχύτητα που εκείνος απαιτεί, δεν είναι πολιτική συνέπεια.
Πότε είχατε δίκιο; Όταν καταψηφίζατε το νόµο ως «µπάλωµα και
υψηλή µοδιστρική» –το λέω, όπως το είχατε πει στη σχετική συ-
ζήτηση τον Απρίλιο του 2012- ή σήµερα, που µας λέτε ότι ορθώς
προβλέπει η νοµοθεσία ελληνικό σήµα και µας ρωτάτε, γιατί δεν
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το έχουµε τελειώσει;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Και στις δύο περιπτώσεις.

Τα είπα στην Επιτροπή για να το διορθώσετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Η διασφά-
λιση µακροχρόνιας ανάπτυξης για την ελληνική οικονοµία, έχει
ως προϋπόθεση να δώσουµε προτεραιότητα στην εξωστρέφεια
και την ποιότητα της παραγωγής µας και όχι να επιτρέψουµε το
εµπόριο ελληνικότητας. Αυτό σηµαίνει πατριωτισµός και όχι µία
σηµαία ευκαιρίας για ανέξοδη αντιπολίτευση.

Δεν µπορούµε να επιτρέψουµε σε κανέναν να πουλά αντί ποι-
οτικών προϊόντων, συσκευασίες µε το εθνικό σύµβολο. Ο κατα-
ναλωτής αγοράζει προϊόντα, όχι σύµβολα ελληνικότητας.

Προσωπικά, αυτές είναι οι απόψεις µου και µε τις όποιες δυ-
νάµεις µου εργάζοµαι γι’ αυτές. Θα έλεγα ότι χορτάσαµε από
πατριδοκάπηλους, πατριώτες χρειαζόµαστε όµως. Παράγουµε
πολλά προϊόντα…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Να είστε λίγο πιο προσε-
κτικός, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Μαρκό-
πουλε,…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Σας παρα-
καλώ…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Μαρκόπουλε,
γνωρίζετε ότι δεν έχετε το λόγο.

Κύριε Υπουργέ, σας παρακαλώ, µην απευθύνεστε…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θα έρχεται εδώ ένας

άσχετος Υπουργός, χωρίς απαντήσεις, να µας λέει πατριδοκά-
πηλους. Ορίστε!

Παρακαλώ πολύ, να επανέλθει στην τάξη ο κύριος Υπουργός.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ηρεµήστε,
κύριε Μαρκόπουλε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Πατριδοκάπηλοι δεν
υπάρχουν εδώ! Μόνο πατριώτες!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, αν
έχετε την καλοσύνη, µην απευθύνεστε στον Βουλευτή. Δεν έχει
τη δυνατότητα κατά τον Κανονισµό να απαντήσει. Δώστε την
απάντησή σας στα ερωτήµατα και να προχωρήσουµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Η ανα-
φορά µου δεν είναι προσωπική και νοµίζω προκύπτει από την
ακριβή αποτύπωση αυτών που λέω. Παράγουµε πολλά προϊόντα,
που είναι και ποιοτικά και ελληνικά. Οι παραγωγοί τους περιµέ-
νουν από εµάς να είµαστε ακριβοδίκαιοι στις ρυθµίσεις που θα
εισάγουµε και όχι να νοµοθετούµε πρόχειρα. Το ίδιο περιµένει
και κάθε πολίτης. Σ’ αυτήν τη δικαιολογηµένη προσδοκία η Κυ-
βέρνηση θα ανταποκριθεί αλλά µε ωριµότητα και µε σύνεση. Ει-
δικά σε µια περίοδο που η ανεργία απειλεί την κοινωνική συνοχή,
δεν υπάρχει περιθώριο για τέτοιο λάθος το οποίο θα θίγει την
απασχόληση στην Ελλάδα. 

Μακάρι να ήταν τόσο απλό το θέµα, του µε ποια κριτήρια δίνει
κανείς ελληνικό σήµα σε επιχειρήσεις και προϊόντα. Όταν θα
έχουµε σωστές, συνετές απαντήσεις στα ερωτήµατα που έθεσα
-και αυτό είναι το αντικείµενο της λειτουργίας της σχετικής επι-
τροπής- θα προχωρήσουµε σε συγκεκριµένες πρωτοβουλίες.
Τότε θα δούµε αν αυτοί που δήθεν σήµερα κόπτονται για «οικο-
νοµικό» πατριωτισµό θα έχουν αντίστοιχες απαντήσεις ή θα πε-
ριοριστούν πάλι σε στείρα αρνητική τοποθέτηση απέναντι στις
πρωτοβουλίες µας. Νοµίζω ότι σε πολύ σύντοµο χρονικό διά-
στηµα θα µπορέσουµε να επανέλθουµε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα
το λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Μαρκόπουλε,
ζητήσατε το λόγο επί προσωπικού. Σε τι συνίσταται το προσω-
πικό; Έχετε το λόγο για ένα λεπτό.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, στο ένα
λεπτό που έχω, θέλω να σας πω πολύ ειλικρινά ότι αισθάνοµαι
θιγµένος από την τοποθέτηση του κυρίου Υπουργού, ο οποίος
χρησιµοποίησε τη λέξη «πατριδοκαπηλία», κρίνοντας τον κοινο-

βουλευτικό έλεγχο -που είναι θεσµός και υποχρέωσή µου- και
παρακαλώ πολύ να το πάρει αµέσως πίσω. Δεν θίγει µόνο τον
ίδιο και εµένα αλλά θίγει τη λειτουργία της Βουλής και επιµένω
σ’ αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Μαρκόπουλε,
επειδή άκουσα όλη τη συζήτηση, από τη στιγµή που ο Υπουργός
είπε ότι δεν αναφέρεται σ’ εσάς, αλλά κάνει µια γενική διατύ-
πωση, δεν θεωρώ ότι υπάρχει προσωπικό θέµα. Εάν θέλει ο κύ-
ριος Υπουργός να επιβεβαιώσει τη δική µου ερµηνεία, µπορεί να
το κάνει και να κλείσουµε εδώ το θέµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ναι, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Προχωρούµε στην
έκτη µε αριθµό 623/20-11-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας  του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη προς τους Υπουργούς
Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για τον έλεγχο των τιµών των βασικών λιπασµάτων.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
κ. Σκορδάς.

Κύριε Μωραΐτη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Οι συνέπειες, κύριε Υπουργέ, της αντιλαϊκής, αντιαγροτικής

πολιτικής είναι δραµατικές για τους αγρότες. Εκτοξεύουν το κό-
στος παραγωγής όχι µόνο εξαιτίας της βαρβαρότητας της πολι-
τικής σας -από την αύξηση και την εξίσωση του πετρελαίου
κίνησης µε το πετρέλαιο θέρµανσης- αλλά και εξαιτίας των χα-
ρατσιών του ΕΛΓΑ, εξαιτίας της υπέρογκης αύξησης στα ασφά-
λιστρα και για την υγεία και για τα ασφάλιστρα της σύνταξης του
ΟΓΑ. 

Μέσα σ’ όλα αυτά έχουµε και την τεράστια αύξηση από τις
εταιρείες των βασικών λιπασµάτων της θειοφωσφορικής- του 16-
20-0, όπως είναι γνωστό για τους αγρότες. Πράγµατι, η εκτό-
ξευση της τιµής αυτού του λιπάσµατος δηµιουργεί επιπρόσθετα
προβλήµατα και στην ουσία εξανεµίζει το πενιχρό εισόδηµα των
γεωργών. Είναι ένα λίπασµα που γνωρίζετε πολύ καλά ότι χρη-
σιµοποιείται στην παραγωγική διαδικασία, όχι µόνο για τη θετική
παραγωγή αλλά και για κτηνοτροφικά προϊόντα, τα οποία χρησι-
µοποιούν οι κτηνοτρόφοι. Η αύξηση αυτή, πράγµατι, θα φέρει σε
απόγνωση την κτηνοτροφία, η οποία καταρρέει -παρά τα όσα
είπε νωρίτερα ο Υπουργός σε ερώτηση της Βουλευτού κ. Πα-
τριανάκου, που άφησε να εννοηθεί ότι η κτηνοτροφία πάει καλά.
Η κτηνοτροφία καταρρέει και οι κτηνοτρόφοι βρίσκονται σε από-
γνωση.

Εµείς ζητάµε, κύριε Υπουργέ, να παρθούν τώρα µέτρα, πριν
υπάρξει ο τελειωτικός αφανισµός για την φτωχοµεσαία αγροτιά,
να παρθούν µέτρα για τη µείωση των τιµών στο ειδικό λίπασµα
αλλά και γενικότερα, στο οποίο δεν δικαιολογείται αυτή η αύ-
ξηση, η οποία έγινε µέσα σ’ ένα χρόνο, ούτε από τη διεθνή
αγορά.

Θεωρούµε ότι η µείωση αυτού του λιπάσµατος θα δώσει µια
ανάσα στην αγροτιά, που σήµερα βρίσκεται πραγµατικά σε
αυτήν την άσχηµη κατάσταση που περιγράφω.

Κύριε Υπουργέ, όµως, θα ήθελα να µεταφέρω µε την ευκαιρία
την οργή και την αγανάκτηση χιλιάδων φτωχοµεσαίων αγροτών,
που τους αναγκάσατε στην κυριολεξία να πληρώσουν διπλά
ασφάλιστρα και να υποβάλουν χαρτιά για σύνταξη και έκαναν
έρανο να µαζέψουν αυτά τα χρήµατα -γιατί είναι αγρότες, οι
οποίοι αντιµετωπίζουν πρόβληµα επιβίωσης- και σήµερα τους
πάτε δύο χρόνια µετά στη σύνταξη. 

Ζητάµε ιδιαίτερα για αυτούς, που -όπως είπα- κατέθεσαν χαρ-
τιά για σύνταξη και πλήρωσαν διπλές εισφορές, να µην ισχύσει
το νέο καθεστώς, το οποίο αποδεικνύει τη βαρβαρότητα της πο-
λιτικής σας.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
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Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, κ. Σκορδάς, για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Από το σύνολο των προϊόντων της οµάδας λιπάσµατα και φυ-
τοφάρµακα ο ερωτών Βουλευτής επέλεξε να απευθύνει µια ερώ-
τηση για ένα προϊόν που δεν συµπεριλαµβάνεται καν στην οµάδα
αυτή, λόγω του πολύ µικρού µεριδίου αγοράς που καταλαµβάνει. 

Φυσικά, εννοείται ότι έχει το δικαίωµα να ρωτήσει. Είναι, όµως,
κρίµα από ένα προϊόν και µόνο να οδηγείται σε γενικεύσεις. Από
ερώτηµα που υποβάλαµε, λοιπόν, στην εταιρεία ελληνικών λιπα-
σµάτων και χηµικών, δεν επιβεβαιώνεται η περσινή τιµή που ανα-
φέρει η ερώτηση.

Συγκεκριµένα ο κύριος Βουλευτής ερωτά, έχοντας ως βάση
το ότι η τιµή του συγκεκριµένου προϊόντος πέρυσι ήταν κατά
µέσο όρο στα 310 ευρώ ο µετρικός τόνος, ενώ το τελευταίο δί-
µηνο έχει ανέλθει στα 430 ευρώ. Η απάντηση είναι ότι η τιµή του
προϊόντος πέρυσι ήταν κατά µέσο όρο στα 385 ευρώ ο µετρικός
τόνος και φέτος είναι στα 433. Υπάρχει αύξηση, αλλά όχι αυτή
που ισχυρίζεται. 

Θεωρώ συνεπώς ότι οι διατυπώσεις µε τις οποίες πλαισιώσατε
το ερώτηµα δεν συµβάλλουν στην αντιµετώπιση υπαρκτών προ-
βληµάτων, όπως το κόστος της αγροτικής παραγωγής και η µε-
τακύλισή του στις τελικές τιµές καταναλωτή. 

Δράττοµαι, λοιπόν, της ευκαιρίας να ενηµερώσω την Εθνική
Αντιπροσωπεία ότι στην κατηγορία λιπάσµατα και φυτοφάρµακα
παρουσιάζεται µεγάλη µεταβλητότητα των τιµών, εξαιτίας της
µεγάλης διακύµανσης που εµφανίζουν οι τιµές του πετρελαίου
και της ενέργειας.

Παρά ταύτα καταθέτω για τα Πρακτικά γράφηµα µε την εξέ-
λιξη του δείκτη τιµών λιπασµάτων της Ελλάδας έναντι της Ευρώ-
πης των είκοσι επτά, από το οποίο προκύπτει ότι τα τελευταία
τρία χρόνια στην Ευρώπη είχαµε αυξητική µεταβολή της τάξεως
του 1,06% στην οµάδα λιπάσµατα-φυτοφάρµακα, ενώ στην Ελ-
λάδα την ίδια τριετία έχουµε µείωση της τάξεως του 6,03%. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει η ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Καταθέτω, επίσης, δεύτερο γράφηµα, το οποίο παρουσιάζει
την εξέλιξη του δείκτη τιµών των εισροών στην ελληνική γεωργία
καθώς και των τιµών των λιπασµάτων και της ενέργειας που χρη-
σιµοποιούνται στη γεωργία και την κτηνοτροφία, από το οποίο
προκύπτει ότι η µεταβολή της τιµής των λιπασµάτων επηρεάζεται
άµεσα και ουσιαστικά από τις τιµές της ενέργειας και των εισ-
ροών.

Νοµίζω, λοιπόν, ότι από αυτά τα στοιχεία προκύπτει αβίαστα
η απάντηση που σας ανέφερα, ότι τα πραγµατικά στοιχεία της
ερώτησης είναι αβάσιµα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Αθανάσιος Σκορ-
δάς, καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα,
τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος, κ. Μωραΐτης.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Η καλλιέργεια, κύριε Υπουργέ, δεν γί-

νεται στα γραφεία, γίνεται στα χωράφια. Και οι αγρότες ξέρουν
πολύ καλά πόσο είχε ο συγκεκριµένος τύπος λιπάσµατος πέρυσι
και πόσο έχει αυτήν τη στιγµή. Και αν δεν βάζετε την αύξηση των
60 ευρώ τον τόνο που έγινε τον περασµένο Μάη και εσείς λέτε
τι έγινε πέρυσι, αυτό δεν ισχύει. Εποµένως η ερώτηση είναι
πράγµατι σωστή και αποτυπώνει ένα µεγάλο πρόβληµα που αν-
τιµετωπίζουν οι φτωχοµεσαίοι αγρότες.

Πάντως, αυτά τα βάρβαρα µέτρα, που παίρνετε, κάνουν αφό-
ρητη τη ζωή των αγροτών. Και δεν είναι µόνο αυτά που ανέφερα,
που πήρατε µέσα από το νέο µνηµόνιο και µέσα από τον προ-
ϋπολογισµό. Είναι µια πολιτική που µε ευλάβεια όλες οι κυβερ-
νήσεις ακολουθούν. Είναι η πολιτική της Κοινής Αγροτικής
Πολιτικής, της ΚΑΠ. Σήµερα στις Βρυξέλλες, που συζητιέται ο
προϋπολογισµός, εκεί µεθοδεύεται το παραπέρα πετσόκοµµα

των χρηµάτων που πηγαίνουν για τον αγροτικό τοµέα και αυτό
θα φέρει νέα καταιγίδα για τη φτωχοµεσαία αγροτιά.

Το λίπασµα αυτό το συγκεκριµένο, κύριε Υπουργέ  -και είπατε
ότι δεν αναφερθήκαµε σε άλλα λιπάσµατα- είναι βασικό λίπασµα,
είναι το λίπασµα που –όπως είπα- χρησιµοποιούν οι αγρότες στη
χειµωνιάτικη παραγωγή και ιδιαίτερα είναι ένα λίπασµα το οποίο
χρησιµοποιούν και οι κτηνοτρόφοι για την παραγωγή κτηνοτρο-
φικών φυτών. 

Δεν είναι µόνο αυτό. Δεν είναι µόνο τα χαράτσια. Η Αγροτική
Τράπεζα, που χαρίσατε στον κ. Σάλλα -γιατί άκουσα νωρίτερα
ότι δίνει χρήµατα- δεν δίνει ευρώ. Όχι µόνο δεν δίνει ευρώ η τρά-
πεζα του κ. Σάλλα, γιατί δεν είναι αγροτική τράπεζα αυτή, είναι
και ότι οι βιοµηχανίες που πουλάνε λιπάσµατα δεν δίνουν δευτε-
ρόλεπτο πίστωση. Επίσης οι γαλακτοβιοµηχανίες, τα καρτέλ του
γάλακτος, δεν δίνουν ευρώ στους κτηνοτρόφους και για να αγο-
ράσουν προϊόντα.

Εµείς θεωρούµε ότι µπορεί να υπάρξει µια άλλη πολιτική και
προτείνουµε συγκεκριµένα να καταργηθεί ο ΦΠΑ τελείως στα
µέσα και στα εφόδια που διαµορφώνουν το κόστος παραγωγής.

Πέρα από τη δέσµευση –δεν ξέρω αν είναι της Κυβέρνησής
σας- είναι και απαίτηση των αγροτών.

Αυτά γίνονται, κύριε Υπουργέ, σε µία χώρα που πραγµατικά
έχει αρνητικό αγροτικό ισοζύγιο, γίνονται σε µία χώρα η οποία
έχει διατροφική εξάρτηση, που εισάγει σηµαντικά προϊόντα και
από την άλλη µεριά βάζουµε εµπόδια στην ντόπια παραγωγή.

Εµείς θεωρούµε ότι είναι µια συνειδητή πολιτική, είναι απα-
ξίωση της αγροτικής παραγωγής και θεωρούµε ότι η φτωχοµε-
σαία αγροτιά πρέπει να παλέψει για µια άλλη πολιτική, η οποία
θα αξιοποιεί τις παραγωγικές δυνατότητες της χώρας, στοχεύον-
τας στην κάλυψη των σύγχρονων διατροφικών αναγκών και όχι
στην κυκλοφορία των πολιτικών, που δραστηριοποιούνται είτε
στα λιπάσµατα είτε στο χώρο των ζωοτροφών. Για µια τέτοια πο-
λιτική καλούµε τη φτωχοµεσαία αγροτιά να παλέψει.

Κλείνω, κύριε Υπουργέ, λέγοντας ότι όντως η αύξηση στο συγ-
κεκριµένο λίπασµα έχει δραµατικές επιπτώσεις για τη φτωχοµε-
σαία αγροτιά και πραγµατικά υπάρχει κόσµος που δεν µπορεί να
καλλιεργήσει και, αν καλλιεργήσει, δεν θα µπορέσει να παράξει
προϊόν σύµφωνα µε τις δυνατότητες οι οποίες υπάρχουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Επειδή,
κυρία Πρόεδρε,  αντιλαµβάνοµαι ότι από την παράθεση των στοι-
χείων της πρωτοµιλίας δεν επείσθη ο κύριος Βουλευτής, κατα-
θέτω και πίνακα, στον οποίο φαίνονται οι τιµές αγοράς των
κυριότερων λιπασµάτων και φυτοφαρµάκων στην Ελλάδα έναντι
της Ευρώπης των είκοσι επτά, για τα έτη 2010 και 2011. Είναι τα
έτη για τα οποία υπάρχουν διαθέσιµα στοιχεία, έτσι όπως αυτά
δίνονται από τη EUROSTAT.

Τα στοιχεία αυτά αποδεικνύουν και στον πλέον δύσπιστο δια-
φορές από 19% έως και 65%, ενώ φθηνότερες είναι οι τιµές των
λιπασµάτων και των φυτοφαρµάκων στην ελληνική αγορά σε
σχέση µε τους ευρωπαϊκούς µέσους όρους.

Αυτή η διαπίστωση, η οποία προκύπτει από αυτά τα στοιχεία,
δεν σηµαίνει ότι οδηγούµαστε σε εφησυχασµό, διότι, πράγµατι,
τους τελευταίους µήνες υπάρχει πρόβληµα. Πού οφείλεται αυτό;
Η υποτυπώδης λειτουργία για ένα διάστηµα της πρώην βιοµηχα-
νίας φωσφορικών λιπασµάτων -σήµερα µε την επωνυµία «ELFE»-
λόγω των επιπλοκών στη χρηµατοδότησή της, καθώς και η αύ-
ξηση του φόρου στο φυσικό αέριο δηµιούργησαν πράγµατι ένα
κενό στην παραγωγή και στην προσφορά λιπασµάτων. Το κενό
αυτό, όπως ήταν λογικό, καλύφθηκε από εισαγωγές ακριβότε-
ρων προϊόντων. Αν, µάλιστα, συνυπολογίσουµε τα προβλήµατα
εισαγωγικών πιστώσεων και την παύση των εργασιών της συνε-
ταιριστικής εταιρείας γεωργικών εφοδίων «AGRΩ», αντιλαµβά-
νεστε ότι είναι εύλογη η εµφάνιση ανατιµητικών πιέσεων σ’ αυτά
τα προϊόντα. 

Όµως είναι άλλο πράγµα αυτό το πολύ συγκεκριµένο και βρα-
χυχρόνιο πρόβληµα που προέκυψε και άλλο πράγµα είναι η γε-
νίκευση για το τι γίνεται στην αγορά φυτοφαρµάκων και
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λιπασµάτων.
Επειδή ρωτάτε ποια µέτρα θα λάβει η Κυβέρνηση, οφείλω να

σας πω ότι η προσπάθεια της Κυβέρνησης να αντιµετωπιστεί το
πρόβληµα ρευστότητας της ελληνικής οικονοµίας έχει ακριβώς
και αυτήν την οικονοµική και κοινωνική διάσταση, της µείωσης,
δηλαδή, του κόστους παραγωγής σε όλους τους τοµείς, είτε
είναι ο πρωτογενής τοµέας -η γεωργία και η κτηνοτροφία- είτε
είναι ο δευτερογενής. 

Επίσης θεωρώ υποχρέωσή µου να πω ότι η χώρα µας στηρίζει,
στο διεξαγόµενο ενδοευρωπαϊκό διάλογο, πολύ ενεργά την άρση
και την ελαστικοποίηση κοινοτικών περιορισµών στις εισαγωγές
λιπασµάτων από τρίτες χώρες, έτσι ώστε να προκύψουν ευεργε-
τικές επιπτώσεις στην προσπάθεια του Έλληνα αγρότη για µεί-
ωση του κόστους παραγωγής.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Αθανάσιος Σκορ-
δάς καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
κι εµείς, κύριε Υπουργέ.

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 631/20-11-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε το Πρότυπο Ειδικό Οικοτροφείο «Οι Άγιοι
Ανάργυροι» στην Κάντζα Παλλήνης. 

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, είναι γεγονός ότι

το ζήτηµα που έχει φέρει η Δηµοκρατική Αριστερά στη Βουλή
είναι ένα πάρα πολύ δύσκολο και ευαίσθητο θέµα, το οποίο -
όπως και να το δει κάποιος- απαιτεί από την Κυβέρνηση, από την
πολιτεία, από το Κοινοβούλιο, από κάθε άνθρωπο ο οποίος έχει
θέση ευθύνης σε αυτήν τη χώρα, άµεσα αντανακλαστικά, άµεση
αντίδραση και όλοι µαζί να πέσουµε πάνω σε αυτήν την υπόθεση
που αφορά; «τα πρόσωπα, τα οποία βρίσκονται σε µειονεκτική
θέση αυτήν τη στιγµή στη χώρα µας». Μιλάµε για το οικοτροφείο
αυτό που βρίσκεται στην Κάντζα Παλλήνης και έχει ανθρώπους
µε νοητική υστέρηση, µε αυτισµό, µε σύνδροµο down και µε πολ-
λαπλές ψυχοκινητικές αναπηρίες. 

Το επισκέφτηκα το οικοτροφείο αυτό µαζί και µε Βουλευτές
της Νέας Δηµοκρατίας -τον κ. Ντινόπουλο, την κ. Μαρτίνου- και
µιλήσαµε µε τους γονείς, µε το διοικητικό συµβούλιο, είδαµε τα
παιδιά, είδαµε τους ανθρώπους. Η κατάσταση είναι πάρα πολύ
δύσκολη. Δεν θέλω να το κάνω µελό εδώ και να πω πολλά πράγ-
µατα, καταλαβαίνετε όµως πόσο σηµαντικό είναι για ένα οικο-
τροφείο πρότυπο -που είναι ωραιότατο ως υποδοµή, ως
εγκαταστάσεις, ως προσπάθεια- αυτήν τη στιγµή να αιωρείται
στην ατµόσφαιρα η πιθανότητα διάλυσής του, γιατί το κράτος, η
πολιτεία δεν εκπληρώνει τις υποχρεώσεις της, δηλαδή ο ΕΟΠΥΥ
δεν δίνει τα νοσήλια. Θέλω να πω ότι είναι ιδιωτικού δικαίου και
ότι είναι χρηµατοδοτούµενο από τους γονείς.

Εγώ, κύριε Υπουργέ, λόγω των πολιτικών µου πεποιθήσεων,
είµαι πιο πολύ κοντά στο κοινωνικό κράτος που σηµαίνει ότι θα
ήθελα περισσότερο σε αυτές τις υποθέσεις να εµπλέκεται το
κράτος. Δεν είµαι αρνητικός, όταν και οι ιδιώτες, δηλαδή οι γο-
νείς, παίρνουν πρωτοβουλίες και µάλιστα µε τα χρήµατά τους
συµβάλλουν σε αυτές τις υποθέσεις. Εγώ σας φέρνω τώρα εδώ
τη συγκεκριµένη υπόθεση, όπως και µια άλλη υπόθεση που σας
έχω καταθέσει για το εργαστήρι στα Άνω Λιόσια που λειτουργεί
µαζί µε το ίδρυµα Βουδούρη, που -όπως ξέρετε- είναι µια πολύ-
πολύ σπουδαία προσπάθεια για τα παιδιά αυτά.

Έχει κατατεθεί τέσσερις φορές αυτή η ερώτηση και εν τω µε-
ταξύ πρέπει να παραδεχθώ ότι ο κύριος Υπουργός ανταποκρί-
θηκε εν µέρει στο αίτηµά µας να χρηµατοδοτηθούν πλέον σε
αυτούς τους µήνες, αυτά τα ποσά -και µιλάµε ούτε 300.000
ευρώ- τα οποία ρίχνουν έξω το οικοτροφείο. Έχει δοθεί ένα ποσό
και πρέπει να το παραδεχθώ και να συγχαρώ για αυτήν την αν-
ταπόκριση αλλά θα ήθελα µια τοποθέτηση, κύριε Υπουργέ, συ-
νολικότερη. Ενδεικτικά φέρνουµε τις δύο περιπτώσεις για το
Οικοτροφείο «Άγιοι Ανάργυροι» και την περίπτωση του εργαστη-
ρίου στα Άνω Λιόσια,  αλλά -όπως καταλαβαίνετε και ξέρετε και

πολύ καλύτερα- είναι πάρα πολλές αυτές οι περιπτώσεις. 
Είναι ένα πάρα πολύ µεγάλο κεφάλαιο για την κοινωνία µας,

για την πατρίδα µας και πρέπει να είµαστε πάνω όλοι σε αυτήν
την υπόθεση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε συνάδελφε.
Στην επίκαιρη ερώτησή σας θα απαντήσει ο Αναπληρωτής

Υπουργός κ. Μάριος Σαλµάς.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κατ’αρχάς, είναι πραγµατικό το ενδιαφέρον του κ. Οικονόµου,

τον οποίο το γνωρίζω τόσα χρόνια, είµαστε συνάδελφοι και είναι
πραγµατικό το ενδιαφέρον για όλα τα θέµατα της εκλογικής πε-
ριφέρειας του υπόλοιπου Αττικής αλλά ιδιαίτερα για τα θέµατα
µερικών προνοιακού τύπου ιδρυµάτων, τα οποία πολλές φορές
έχει αναδείξει στη Βουλή και έχει αναδείξει το δίκιο που έχουν
αυτά τα ιδρύµατα όσον αφορά τα αιτήµατά τους.

Εγώ ήθελα να ευχαριστήσω τον κ. Οικονόµου για την κατα-
νόησή του, γιατί πραγµατικά τις δύο προηγούµενες φορές δεν
είχε καταστεί δυνατόν να έρθουµε να απαντήσουµε στη Βουλή
και η επιµονή του σε αυτό σηµαίνει ότι πραγµατικά παίρνει πάνω
του προβλήµατα της περιοχής του και γι’ αυτό και εµείς -και µε
αφορµή τον κοινοβουλευτικό έλεγχο από τον κ. Οικονόµου- δρο-
µολογήσαµε λύσεις, που δεν είναι ολοκληρωτικές λύσεις, αλλά -
εν πάση περιπτώσει- είναι λύσεις που δεν αφήνουν κάποια
ιδρύµατα, όπως είναι το ίδρυµα στο οποίο αναφέρεστε στην
Παλλήνη, να φτάσουν στα όριά τους. 

Με αφορµή την ερώτησή σας ήθελα να κάνω µια µικρή ανα-
φορά στα προβλήµατα που έχει στη χρηµατοδότηση και στην
εξόφληση των απαιτήσεων που έχουν οι πάροχοι από τον
ΕΟΠΥΥ. Ο ΕΟΠΥΥ έγινε από τα µητρικά ταµεία, το ΙΚΑ, τον
ΟΑΕΔ, τον ΟΠΑΔ και τον ΟΓΑ. Αυτά τα ταµεία είχαν πολλές ανε-
ξόφλητες υποχρεώσεις στο παρελθόν και κληρονόµησε και τα
χρέη τους ο ΕΟΠΥΥ. Πολλές φορές δηλαδή λέµε για τον ΕΟΠΥΥ,
ενώ ουσιαστικά δεν είναι ο ΕΟΠΥΥ, είναι τα χρέη που κληρονο-
µήθηκαν από τα ταµεία. 

Η Βουλή των Ελλήνων ψήφισε µια διάταξη την περασµένη
άνοιξη, η οποία λέει ότι χρέη των µητρικών ταµείων του ΕΟΠΥΥ,
που έχουν βεβαιωθεί και έχουν εκδώσει παραστατικά µέχρι τις
31 Οκτωβρίου 2011, αναλαµβάνει την υποχρέωση το κράτος,
από τη δόση που θα πάρουµε από τους δανειστές, να εξοφλήσει
ενάµισι δισεκατοµµύριο από αυτές τις οφειλές. 

Επειδή προφανώς, οι οφειλές είναι περισσότερες από το ενά-
µισι δισεκατοµµύριο, η ίδια η νοµοθεσία προέβλεπε ότι µε κοινή
υπουργική απόφαση θα προβλέπονται και οι εκπτώσεις µε τις
οποίες θα αποζηµιώσει ο ΕΟΠΥΥ τα παλιά χρέη των µητρικών
ταµείων. 

Στη συνέχεια για το Νοέµβρη και το Δεκέµβρη του 2011 ο
ΕΟΠΥΥ εκχώρησε χρήµατα και πόρους από τα έσοδά του στα
µητρικά ταµεία, ώστε να εξοφλήσουν αυτές τις υποχρεώσεις.
Στο πλαίσιο αυτό εξοφλήθηκε ο Νοέµβρης και ο Δεκέµβρης και
από αυτά τα ιδρύµατα. 

Ο ΕΟΠΥΥ είναι η συνένωση των κλάδων υγείας των ασφαλι-
στικών ταµείων και δεν έχει προνοιακό χαρακτήρα. Επειδή η πρό-
νοια πήγε στο Υπουργείο Εργασίας, µε τη σηµερινή Κυβέρνηση
και η χρηµατοδότηση των προνοιακών, κρατικών ιδρυµάτων
πήγε στο Υπουργείο Εργασίας, το τοπίο για τα ιδιωτικά έµεινε
λίγο θολό. 

Εποµένως, µέχρι να ξεκαθαρίσουµε το τοπίο και να αναλάβει
το Υπουργείο Εργασίας που είναι πλέον το Υπουργείο που είναι
υπεύθυνο για το κράτος πρόνοιας, είπαµε ότι ο ΕΟΠΥΥ θα πρέ-
πει να στηρίξει αυτά τα ιδρύµατα. Για το λόγο αυτό, είχε πληρω-
θεί ο Ιανουάριος και ο Φεβρουάριος και δροµολογήθηκε η πλη-
ρωµή των υπόλοιπων τριών µηνών, του Μαρτίου, του Απριλίου
και του Μαΐου. 

Εν πάση περιπτώσει, δεν λύνουµε όλο το πρόβληµα. Επειδή,
όµως -όπως πολύ σωστά επιµείνατε µε την ερώτησή σας- δεν
έπρεπε να αφήσουµε τα ιδρύµατα να καταρρεύσουν, κάναµε το
καθήκον µας. 

Ευχαριστώ πολύ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Κι εγώ σας ευ-
χαριστώ.

Κύριε Οικονόµου, έχετε το λόγο για τρία λεπτά, αν και απαν-
τήθηκε, βέβαια, η ερώτηση. Ας µην πάρετε όλο το χρόνο, για να
ολοκληρώσουµε. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Όντως απαντήθηκε η ερώτηση. Θα
ήθελα, µόνο να κάνω ένα γενικότερο σχόλιο.

Ευχαριστώ τον Υπουργό για τα καλά του λόγια και για την
άµεση ανταπόκριση του Υπουργείου µέσω του οργανισµού, βέ-
βαια, που κάλυψε τουλάχιστον τους δύο µήνες του 2011 απ’ αυ-
τούς που είχαν µείνει. Η δέσµευση ότι θα καλύψει και τους
υπόλοιπους µήνες είναι ένα χαρµόσυνο µήνυµα, εν όψει και των
δύσκολων ηµερών αυτών. 

Σας διαβεβαιώ ότι το θέµα αυτό το παρακολουθούν όλοι οι άν-
θρωποι αυτού του οικοτροφείου και βρίσκονται σήµερα στις τη-
λεοράσεις και περιµένουν µια κουβέντα για να ανοίξει λιγάκι η
καρδιά τους, γιατί είναι πολύ δύσκολη η κατάσταση εκεί. 

Δεν είναι µόνο αυτό το οικοτροφείο, όπως πολύ σωστά είπατε
κι εσείς. Τα ζητήµατα είναι ευρύτερα. Καταλαβαίνω ότι υπάρχει
το ζήτηµα, ποιος πλέον θα πάρει πάνω του όλα αυτά τα ιδρύ-
µατα. Βλέπω ότι επιλέγετε τη λύση του Υπουργείου Εργασίας
και όλα τα προνοιακά θα πάνε εκεί, δηλαδή ένας φορέας θα αν-
τεπεξέλθει και θα λειτουργήσει αυτές τις υποδοµές. 

Πιθανόν, πιστεύω ότι αυτή είναι  η καλύτερη λύση, έτσι όπως
το βλέπω και το ακούω το θέµα. Ας πάρει κάποιος πάνω του την
ευθύνη, ώστε να ξέρουν και οι άνθρωποι αυτοί -οι οποίοι δίνουν
τη ζωή τους την ίδια γι’ αυτήν την προσπάθεια που κάνουν- ότι
το κράτος, η πολιτεία µέσω ενός φορέα που λέγεται Υπουργείο
Εργασίας και µέσω της  Γενικής Γραµµατείας Πρόνοιας, έχει
πάρει την ευθύνη να τους υποστηρίξει. 

Ξέρετε, αυτά τα ιδρύµατα, είναι ιδιωτικού δικαίου και είναι κι-
νήσεις µη κερδοσκοπικές, οι οποίες είναι των γονέων. Οι γονείς,
οι ιδιώτες έχουν το 70% και το 80% του βάρους πάνω τους. Όταν
κάναµε την επίσκεψη αυτή, ήδη είχαν πληρώσει και είχαν συνει-
σφέρει οι γονείς 7.000 ευρώ στην προσπάθεια να καλύψουν κά-
ποια κενά. Οι άνθρωποι αυτοί είναι µεσαίας οικονοµικής τάξεως
-κάποιοι είναι και µικρότερης οικονοµικής τάξεως, δεν είναι πλού-
σιοι άνθρωποι µε την έννοια την κλασική ώστε να πούµε ότι έχουν
αυτήν τη δυνατότητα- και άρα καταλαβαίνετε ότι το υστέρηµά
τους δεν φτάνει…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Κυρία Πρόεδρε, πήρα όλο το χρόνο µου. Καταλαβαίνετε,
όµως, ότι είναι πολύ σηµαντικό το θέµα. Το Κοινοβούλιο πρέπει
να γνωρίζει ότι δεν είναι ζήτηµα µιας τοπικής ιδιαιτερότητας, δη-
λαδή, ότι πάµε να βοηθήσουµε ένα ίδρυµα της εκλογικής µου πε-
ριφέρειας. Παίρναµε ενδεικτικά το ζήτηµα αυτό. 

Υπάρχει και η περίπτωση των Άνω Λιοσίων, όπως σας είπα, το
εργαστήρι. Εκεί, έχει γίνει πολύ σοβαρή δουλειά. Μάλιστα, εκεί
υπάρχουν γονείς µε καλύτερες οικονοµικές δυνατότητες. Το
ίδρυµα, επίσης, εκεί έχει καλύτερες οικονοµικές δυνατότητες και
έχει γίνει φοβερή δουλειά µε τη στέγαση. 

Πάρα πολλά παιδιά, πάρα πολλοί άνθρωποι εκεί έχουν ένα ικα-
νοποιητικό, αξιοπρεπές επίπεδο ζωής. Αυτό δεν θέλουµε όλοι για
τους ανθρώπους αυτούς; Και να µην τους ρίξουµε στον Καιάδα,
όπως άλλες φιλοσοφίες, άλλες ιδεολογίες, άλλοι άνθρωποι
έχουν πολλές φορές στην πορεία των αιώνων και της ανθρώπι-
νης ιστορίας ζητήσει να κάνουµε γι’ αυτούς τους ανθρώπους.
Εµείς ως ανθρωπιστές, ως άνθρωποι οι οποίοι θέλουµε µια τε-
λείως διαφορετική προσέγγιση της ανθρωπότητας, θέλουµε
αυτοί οι άνθρωποι να έχουν µια αξιοπρέπεια, µια σοβαρή αντιµε-
τώπιση από την πολιτεία.

Κλείνω λέγοντας ότι περιµένω να δώσετε τις εντολές σας.
Ξέρω ότι περιµένουµε τη λεγόµενη δόση και το λεγόµενο δάνειο
που κάποιοι το υποτιµούν, για να µπορούν να καλυφθούν και τέ-
τοια κενά. Εκτιµώ ότι θα υπάρχουν θετικές εξελίξεις σε αυτό το
ζήτηµα. Άρα, λοιπόν, παρακαλώ µε τα χρήµατα που θα έρθουν,
από το κοµµάτι που αναλογεί για πληρωµή υποχρεώσεων και
προς οφειλέτες του δηµοσίου, να προηγηθούν αυτές οι περιπτώ-
σεις.

Ευχαριστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
κι εµείς, κύριε συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Υγείας): Ακόµα

και στις περιπτώσεις όπου το κράτος δεν µπορεί να αναλάβει
πλήρως τη χρηµατοδότηση του κράτους πρόνοιας, έχει υποχρέ-
ωση να αναγνωρίσει και να ευχαριστήσει δηµόσια -και το κάνω
εγώ σήµερα- την προσπάθεια και τις πρωτοβουλίες που αναλαµ-
βάνουν φορείς, σύλλογοι, µη κερδοσκοπικά σωµατεία, για να
στηρίξουν το συνάνθρωπό µας, τους ανθρώπους που έχουν την
ανάγκη του κράτους πρόνοιας και που η ζωή τους έφερε να µην
µπορούν µόνοι τους να τα βγάλουν πέρα. Σας λέω ότι αναγνωρί-
ζουµε αυτήν την προσπάθεια όλων των ανθρώπων αυτών που
στηρίζουν αυτά τα ιδρύµατα.

Θα πω µόνο δυο λόγια µε αφορµή την ερώτησή σας, γιατί στις
κατ’ ιδίαν µας συζητήσεις πολλές φορές δείχνετε και την αγωνία
σας γενικότερα για την χρηµατοδότηση του ΕΟΠΥΥ και είχα δε-
σµευτεί ότι θα σας το απαντήσω.

Κοιτάξτε, ο ΕΟΠΥΥ την ώρα που δηµιουργήθηκε, δηµιουργή-
θηκε για να δώσει τα πάντα στους πάντες χωρίς να προβλεφθεί
ποιος θα το πληρώσει αυτό το ποσό, το τίµηµα. Έγινε εξίσωση
προς τα πάνω όλων των παροχών όλων των ασφαλισµένων,
ακόµη και των ταµείων που δεν είχαν σηµαντικές εισφορές και
ενώ µέχρι τώρα το σύστηµά µας ήταν αναδιανεµητικού τύπου,
κάποιοι πλήρωναν για να έχουν υπηρεσίες κάποιοι άλλοι, τώρα
αυτοί που πλήρωναν και είχαν τη δυνατότητα περιορίστηκαν,
οπότε δεν µπορεί να γίνεται αυτή η αναδιανοµή.

Εποµένως, αυτό δεν ελήφθη υπ’όψιν όταν έγινε αυτή η µεταρ-
ρύθµιση του ΕΟΠΥΥ. Συµβασιοποιήθηκαν δαπάνες πολύ µεγα-
λύτερες από τις δυνατότητες των εσόδων µε αποτέλεσµα να
δηµιουργούνται ανεξόφλητες υποχρεώσεις. Είναι πάγια στρέ-
βλωση του συστήµατος υγείας στη χώρα µας, που µε την αύξηση
του χρηµατοδοτικού κόστους και του δανεισµού των παρόχων,
όταν δεν πληρώνονται από το κράτος για τις υπηρεσίες υγείας
που παρέχουν, που δηµιουργεί αύξηση των δαπανών.

Εποµένως, εµείς τι κάναµε; Στο σκέλος των δαπανών πήραµε
µέτρα µέσα σε τρεις µήνες 1,2 δισ. για την περιστολή των δαπα-
νών. Δεύτερον, βελτιώσαµε το cash flow, τη ρευστότητα. Με
κοινή υπουργική απόφαση ήδη ισχύει στη νοµοθεσία του κρά-
τους ότι οι ασφαλιστικές εισφορές για τον κλάδο υγείας των τα-
µείων έρχονται απευθείας στον ΕΟΠΥΥ. Αυτό βελτιώνει τη
ρευστότητα. Αλλά για να µην κρυβόµαστε είναι υποχρέωση τώρα
του κράτους να καλύψει στο σκέλος των εσόδων µε ένα σηµαν-
τικό ποσό, που είναι αρκετές εκατοντάδες εκατοµµύρια, τον
ΕΟΠΥΥ για να µπορέσει να είναι βιώσιµος και να µπορεί να πλη-
ρώνει τους παρόχους.

Γιατί σήµερα, κύριε Οικονόµου, έχουµε τους φαρµακοποιούς
που δικαίως ζητούν να πληρωθούν τα οφειλόµενά τους. Έχουµε
ανθρώπους που εργάζονται στις κλινικές, στα διαγνωστικά κέν-
τρα που δικαίως ζητούν κι αυτοί να εξοφλήσει ο ΕΟΠΥΥ τις υπο-
χρεώσεις που έχει απέναντί τους. Έχουµε φυσιοθεραπευτές,
έχουµε γιατρούς, έχουµε µια σειρά εκατοντάδων χιλιάδων αν-
θρώπων που δουλεύουν στο χώρο της παροχής υπηρεσιών
υγείας και που ζητούν ο ΕΟΠΥΥ να εξοφλήσει αυτές τις υποχρε-
ώσεις.

Όµως, εµείς το καθήκον µας το κάναµε. Είναι υποχρέωση
τώρα και του Υπουργείου Οικονοµικών να βρεθεί τρόπος να στη-
ριχθεί στο σκέλος των εσόδων, ώστε να αντιρροπιστεί η συνέπεια
της βαθύτατης ύφεσης που διέρχεται η χώρα µας για πέµπτη-
έκτη συνεχή χρονιά, όπου ουσιαστικά είναι η αύξηση της ανερ-
γίας και η µείωση των ασφαλιστικών εισφορών, που είναι η κύρια
πηγή εσόδων για τον ΕΟΠΥΥ. 

Κατανοούµε όλους τους παρόχους, κατανοούµε όλο τον
κόσµο που θέλει να πληρωθεί, αλλά εν πάση περιπτώσει δεί-
χνουµε λίγη κατανόηση µέχρι η χώρα µας να πάρει τη δόση και
να µπορέσει να υπάρξει ρευστότητα στην αγορά και να βελτιωθεί
η οικονοµική κατάσταση και όλων των επιχειρήσεων στο χώρο
της υγείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Υπουργέ.
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Εισερχόµαστε στη συζήτηση της τελευταίας για σήµερα επί-
καιρης ερώτησης που είναι η τέταρτη µε αριθµό 627/20-11-2012
επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’�Πειραιώς
του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού προς τους
Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Οικονοµικών, σχετικά µε την
απογραφή της ακίνητης περιουσίας του Ταµείου Εθνικής Άµυνας
(ΤΕΘΑ).

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Το 1929 µε το ν.4407 ιδρύθηκε το Ταµείο Εθνικής Αµύνης.

Έκτοτε το ταµείο λειτουργεί µε γνώµονα και µε βασική αποστολή
του τη συνδροµή στην συµπλήρωση και επαύξηση της κατά
ξηράς αµύνης της χώρας, µέσω της ορθής διαχείρισης και αξιο-
ποίησης της ακίνητης περιουσίας που διαθέτει. 

Σήµερα το Ταµείο Εθνικής Αµύνης διαθέτει σε σύνολο χίλια
διακόσια είκοσι πέντε ακίνητα, συνολικής εκτάσεως περίπου δια-
κοσίων πενήντα δύο χιλιάδων στρεµµάτων. Κατά το παρελθόν
έγιναν κάποιες προσπάθειες µέσω κάποιων νοµοθετικών ρυθµί-
σεων προκειµένου να εξοικονοµηθούν κάποια έσοδα µέσα απ’
αυτή τη διαδικασία. Όλα πήγαν στο βρόντο, όπως ξέρετε και
εσείς πολύ καλύτερα. 

Σύµφωνα µε στοιχεία που έχουµε εµείς στα χέρια µας, πριν
από λίγους µήνες αποφασίστηκε η διενέργεια απογραφής για τα
πάγια περιουσιακά στοιχεία του ταµείου. Η συγκεκριµένη απο-
γραφή γίνεται για να επιτευχθεί η αξιοποίηση της περιουσίας,
στο πλαίσιο των οικονοµικών αντισταθµιστικών ωφεληµάτων. 

Επειδή όµως εµείς και ως Χρυσή Αυγή και ως απλοί πολίτες
όποτε ακούµε για διαχείριση δηµόσιας περιουσίας και ειδικά
όσον αφορά την εθνική µας άµυνα, το µυαλό µας πηγαίνει σε ξε-
πούληµα που µπορεί να γίνει είτε σε ιδιώτες είτε σε διάφορα
συµφέροντα τα οποία υπάρχουν, θα θέλαµε να ρωτήσουµε δύο
συγκεκριµένα πράγµατα και να λάβουµε απάντηση. 

Πρώτον, από πότε διενεργείται απογραφή των ακινήτων που
κατέχει το ΤΕΘΑ και δεύτερον αν πράγµατι ισχύει αυτό, ότι προ-
ωθείτε δηλαδή τη µελλοντική αξιοποίηση των ακινήτων της ιδιο-
κτησίας του ΤΕΘΑ, θέλουµε να µας πείτε κατά πόσο αυτό θα
γίνει ρητά πάνω στο άρθρο 2 του ν.4407/1929 ότι η περιουσία
διατίθεται αποκλειστικώς και µόνο προς το σκοπό της συµπλή-
ρωσης των µέσων της κατά ξηράν αµύνης της χώρας και όχι για
άλλους σκοπούς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εθνικής
Άµυνας κ. Δηµήτριος Ελευσινιώτης.

Ορίστε κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι, κύριε Βουλευτά, θα ήθελα να κάνουµε µια

επισκόπηση των θεµάτων για να µπορέσω να απαντήσω ακριβώς
σε αυτά που ρωτήσατε. 

Το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας στις αρχές του προηγούµενου
αιώνα πράγµατι µε τρεις διαφορετικούς νόµους έκανε τρία δια-
φορετικά ταµεία, ένα για το Στρατό Ξηράς, ένα για το Πολεµικό
Ναυτικό και ένα για την Πολεµική Αεροπορία. Σχεδόν οι τρείς
νόµοι αναφέρονται στο ίδιο γεγονός, δηλαδή είσπραξη-δηµιουρ-
γία ταµείων, όπως το λέει και η λέξη, προκειµένου να διευκολύ-
νουν τους τρείς κλάδους των Ενόπλων Δυνάµεων. Έτσι λοιπόν,
και το ΤΕΘΑ και το ΤΕΣ και το ΤΑΑ υπάρχουν µέχρι σήµερα, είναι
υπό την εποπτεία του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας και θα ανα-
λύσουµε περαιτέρω τι είναι αυτό το έργο και τι είναι η απογραφή. 

Η περιουσία αυτών των ταµείων θεωρείται δηµόσια περιουσία
και ως εκ τούτου χειρίζεται µε βάση τη νοµοθεσία. Τι λέει η νο-
µοθεσία; Θα σας διαβάσω επακριβώς τι λέει: «Με εκποίηση µέσω
δηµοσίων πλειοδοτικών διαγωνισµών, µε εκµίσθωση κυρίως των
ακινήτων εντός αστικού ιστού µέσω της υπηρεσίας αξιοποι-
ήσεως και µετεγκατάστασης του ΥΑΜ, η οποία σύµφωνα µε το
ν.2745/1999, έχει την αρµοδιότητα να κινεί τις διαδικασίες αξιο-
ποίησης των κενών στρατοπέδων, σε συνεργασία µε τους εµπλε-
κόµενους Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης και άλλους
συναρµόδιους φορείς και τέλος µέσω σύµπραξης δηµοσίου και
ιδιωτικού τοµέα, στο οποίο καθορίζεται πάλι βάση ενός νόµου

του 2005». 
Όπως είπαµε η διαχείριση γίνεται για τα στρατόπεδα αλλά και

για οικήµατα των στρατοπέδων. Εποµένως η διαχείριση του χρή-
µατος, η διαχείριση του ταµείου έχει δύο αρµοδιότητες, την εί-
σπραξη διαµέσου του ταµείου και την παράδοση στο Γενικό
Επιτελείο Στρατού, το οποίο έχει τον επιχειρησιακό έλεγχο και
ξέρει που έχει ανάγκες για να καλύψει. 

Όπως είπατε στην οµιλία σας, το σύνολο των ακινήτων είναι
χίλια διακόσια είκοσι πέντε. 

Αυτό που κάναµε εδώ και δύο χρόνια περίπου ήταν να κατα-
γράψουµε από τους φακέλους ηλεκτρονικά την περιουσία και
των τριών ταµείων. 

Αυτό τελείωσε πριν ένα µήνα περίπου και τώρα προβαίνουµε
στο δεύτερο, την απογραφική τακτοποίηση. Η απογραφική τα-
κτοποίηση δεν είναι τίποτα άλλο παρά ένα ειδικό µηχανογραφικό
πρόγραµµα, το οποίο θα χειρίζεται την περιουσία, συγκεκριµένα,
όµως, έχουµε σκοπό να βάλουµε µέσα ιστορικά, πολεοδοµικά,
κτηµατολογικά στοιχεία, γεωγραφικά δεδοµένα, δηλαδή να εµ-
πλουτίσουµε ένα ακίνητο, για να µη λέµε µόνο πού βρίσκεται και
ποια είναι η έκτασή του. Αυτό εκτιµούµε ότι θα τελειώσει περίπου
στο τέλος του 2012, δηλαδή τον άλλο µήνα. Στη συνέχεια, βά-
ζοντας και τα στοιχεία, στις αρχές Ιανουαρίου, µέσα Ιανουαρίου
πιστεύουµε ότι θα είναι τελείως έτοιµο. 

Γιατί το κάναµε αυτό; Διότι πρωταρχικός σκοπός της ακίνητης
περιουσίας είναι η εκµετάλλευση-ενοικίαση, µε στόχο το ταµείο
να εισπράττει χρήµατα, να τα δίνει στο ΓΕΣ και το ΓΕΣ, όπως εί-
παµε πριν, µε βάση την επιχειρησιακή αξιολόγηση των θεµάτων,
των εκκρεµοτήτων που έχει, να προβαίνει στην επαύξηση ή την
κατασκευή στρατιωτικών οικηµάτων. 

Το έχετε πει, αλλά θα µου επιτρέψετε να επαναλάβω ότι η συγ-
κεκριµένη περιουσία έχει ταχθεί για ένα συγκεκριµένο σκοπό,
την προµήθεια υλικού επιστρατεύσεως, την εν γένει κατασκευή
και ανακαίνιση στρατιωτικών κτηρίων, την κατασκευή οχυρωµα-
τικών έργων, την επαύξηση της αµυντικής οργάνωσης της
χώρας. 

Εποµένως, µε βάση όλα αυτά, δεν υπάρχει κάποιο κρυφό σχέ-
διο ξεπουλήµατος. Εδώ θα ήθελα να σας πω και κάτι πιο συγκε-
κριµένο, ότι ναι µεν το ΓΕΣ καθορίζει τις επιχειρησιακές του
ανάγκες και µέσω του ΓΕΕΘΑ εκταµιεύεται κάποιο ποσό αλλά η
διοικητική επιτροπή που το καθορίζει αυτό, που δίνει την τελική
έγκριση, αποτελείται από εξαµελές συµβούλιο. Αυτό απαρτίζεται
από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, τον Υπουργό Οικονοµικών,
τον Αρχηγό ΓΕΕΘΑ, τον Αρχηγό ΓΕΣ και οι δύο Υπαρχηγοί του
Γενικού Επιτελείου Στρατού, του ΓΕΣ. Έτσι, νοµίζω ότι µε αυτήν
τη σύνθεση δεν υπάρχει ούτε κάποιο κρυφό θέµα ούτε κάποιο
σχέδιο ξεπουλήµατος ούτε κάποιος µη αναγκαίος σκοπός, γιατί
αυτός καθορίζεται µέσα από τη διοικητική επιτροπή. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι εννέα µαθητές και µαθήτριες και πέντε
εκπαιδευτικοί-συνοδοί από το Ειδικό Δηµοτικό Σχολείο Κωφών
και Βαρηκόων Αργυρούπολης Αττικής και από το 1ο Δηµοτικό
Σχολείο Αµυνταίου Φλωρίνης. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Λαγός έχει το λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κύριε Υπουργέ, είπατε κάποια πράγµατα

γενικά, τα οποία ίσως να είναι σωστά. 
Δεν απαντήσατε, όµως, στο πρώτο ερώτηµα που σας έθεσα,

δηλαδή στο πότε έχει ξεκινήσει να γίνεται η απογραφή –είναι
πολύ σηµαντικό για εµάς για κάποιους λόγους που θέλουµε να
δούµε- και θα ήθελα να µου απαντήσετε στο συγκεκριµένο στη
δευτερολογία σας. 

Δεύτερον, είπατε ότι αυτή η διαδικασία γίνεται για να υπάρ-
ξουν κάποιοι πόροι στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας και σε αυτό
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συµφωνούµε και εµείς. Εδώ, όµως, έχουµε χαρακτηριστικά πα-
ραδείγµατα που αποδεικνύουν ότι δεν έρχονται αυτοί οι πόροι
στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας. Αυτά είναι στο Στρατόπεδο του
ΚΕΒΟΠ στο Χαϊδάρι, όπου ο δήµος δεν έχει παραχωρήσει ου-
σιαστικά κανένα όφελος στο Υπουργείο. Είναι στο Στρατόπεδο
«Καρατάσου» στη Θεσσαλονίκη, όπου ισχύει ακριβώς το ίδιο
πράγµα. Ίσως να γίνεται αυτό και σε κάποιους άλλους δήµους,
αλλά δεν το γνωρίζουµε ακόµα. Θα φροντίσουµε, όµως, να µά-
θουµε. Επίσης, είναι και στο Στρατόπεδο του 6ου Συντάγµατος
Πεζικού στην Κόρινθο, το οποίο –δεν ξέρω για ποιο λόγο- από
εκεί που ήταν κέντρο παρουσίασης νεοσυλλέκτων έχει γίνει κέν-
τρο φιλοξενίας λαθροµεταναστών και πάλι ουσιαστικά δεν υπάρ-
χει κανένα όφελος για το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας για το
οποίο µιλάµε. 

Θέλουµε να δούµε, λοιπόν, πώς γίνονται αυτές οι διεργασίες.
Σύµφωνα µε το νόµο Βενιζέλου του 2010, στο άρθρο 84 δίνεται
το δικαίωµα να παραχωρούνται κάποια κοµµάτια, όπως είπαµε,
σε Οργανισµούς Τοπικής Αυτοδιοίκησης, αλλά δεν υπάρχει κα-
νένα όφελος για το Υπουργείο Εθνικής Αµύνης. Αυτό είναι το ση-
µαντικό, το γιατί γίνεται αυτό το πράγµα. 

Όσον αφορά το θέµα του ξεπουλήµατος, αυτό θα το δούµε
στην πορεία. Δεν είπαµε ότι εσείς προσωπικά ή κάποιοι άλλοι θέ-
λετε το ξεπούληµα αλλά σίγουρα όταν γίνονται τέτοιες διεργα-
σίες -και δεν ήταν υπό το φως του ηλίου κι αυτό που έγινε τώρα
και εµείς από τύχη µάθαµε αυτό το οποίο υπήρξε- βλέπουµε ότι
τα πράγµατα δεν είναι καθαρά. Θέλουµε, λοιπόν, να είστε πιο
συγκεκριµένοι ως προς αυτά που γίνονται. 

Θέλουµε να σας πούµε ότι η Χρυσή Αυγή θα επαγρυπνεί και
για άλλα ζητήµατα αλλά και για το ζήτηµα αυτό, για την αξιοποί-
ηση της περιουσίας του Υπουργείου Εθνικής Αµύνης. Δεν θα το
αφήσουµε έτσι. Και σας λέω και πάλι το εξής: Θα ήθελα να µου
πείτε από πότε διενεργείται η απογραφή -είναι κάτι πάρα πολύ
σηµαντικό- και γιατί δεν υπάρχουν τα οφέλη σ’ αυτά τα οποία
λέµε. Δηλαδή βλέπουµε να δίνονται τα κοµµάτια αυτά, όπως
υπάρχει πρόβλεψη µέσα στο νοµοσχέδιο, αλλά να χάνουµε το
άλλο κοµµάτι, το ότι πρέπει να κερδίσουµε κιόλας κάτι σαν
Υπουργείο. Αυτό δεν το έχουµε δει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο προκειµένου να δευτε-
ρολογήσετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Ξεκινάω απαντώντας στο «από πότε». Αρχές του 2011. Η
πρώτη καταγραφή της περιουσίας των τριών ταµείων που έγινε
είχε ξεκινήσει περίπου στο τέλος του 2010. Δεν ξέρω αν θα πρέ-
πει να το πω, αλλά ήµουν Αρχηγός του Πολεµικού Ναυτικού και
είχα σχεδόν εβδοµαδιαία ενηµέρωση για την πρόοδό της. Η απο-
γραφή όµως, επαναλαµβάνω, δεν έχει την έννοια που µπορεί να
φανταστεί κανείς ως απογραφή. Έχει την έννοια της αποτίµησης.

Δηλαδή θέλουµε να δούµε αυτά που έχουµε ποια βαρύτητα
έχουν αυτήν τη στιγµή, πόσο είναι η αντικειµενική τους αξία, πώς
µπορούµε να βγάλουµε σ’ ένα ακίνητο κάποιο µίσθωµα, πώς µπο-
ρούµε να πούµε στο ευρύτερο κοινό ότι «κοιτάτε να δείτε,
έχουµε κάτι προς µίσθωση». Αλλά σε όλους, όχι σε ειδικούς.
Αυτό σηµαίνει διαύγεια.

Ήδη από προχθές ήρθε ο φάκελος στο γραφείο µου για να
υπογράψω, ώστε αυτά να βγουν πλέον στον ιστότοπο και ο οποι-
οσδήποτε Έλληνας σε οποιοδήποτε µέρος της γης να µπορεί να
µπαίνει και να βλέπει ότι υπάρχει ένα οίκηµα, ένα ακίνητο, οτιδή-
ποτε είναι αυτό, περιουσίας είτε ΤΕΘΑ είτε ΤΕΣ είτε ΤΑΑ, και να
κάνει τις κατάλληλες ενέργειες ή και να το µελετήσει ακόµη.
Διότι µπορεί να έχουµε ένα οικόπεδο που από κάτω του να περ-
νάνε καλώδια της ΔΕΗ κι αυτός να θέλει να φτιάξει κάτι ιδιαίτερο.
Πριν αρχίσουµε, λοιπόν, διαδικασίες επί διαδικασιών, καλό είναι
όποιος ενδιαφέρεται, να µπορεί να µπαίνει µέσα στον ιστότοπο
και να το βλέπει.

Άρα, αυτό που θέλουµε να κάνουµε είναι µια καλύτερη εκµε-
τάλλευση των ακινήτων µας. Αυτό θέλουµε να πετύχουµε µε την
πραγµατική και πληρέστερη αποτίµηση των ακινήτων των Ενό-
πλων Δυνάµεων. 

Όσον αφορά το δεύτερο που µας είπατε, το κατά πόσον εκ-
µεταλλευόµαστε τα διάφορα κενά κυρίως στρατόπεδα προς
όφελος των Ενόπλων Δυνάµεων και προς όφελος των ταµείων,
έχω να σας απαντήσω το εξής. Πράγµατι γίνεται πολύ µεγάλη
διεργασία. Η πρόθεση είναι να δώσουµε σε Αστυνοµία ή σε οποι-
ονδήποτε άλλον είναι ο ενδιαφερόµενος τη χρήση, έτσι ώστε ένα
κοµµάτι των εσόδων που προκύπτουν από τη χρήση αυτή να το
παίρνει και το ΤΕΘΑ. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι καταβάλλουµε µια τεράστια προ-
σπάθεια -ειδικά το τελευταίο τετράµηνο από τη στιγµή που ανέ-
λαβα- µαζί µε τον κύριο Υπουργό να υπάρξει η καλύτερη δυνατή
εκµετάλλευση µέσα σε αυτήν την οικονοµική δυσχέρεια, ώστε
να έχουµε τα περισσότερα δυνατά έσοδα προς όλα τα ταµεία,
για να συµβάλλουν στην άµυνα της χώρας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.15’ λύεται η συνε-

δρίαση για την Δευτέρα 26 Νοεµβρίου 2012 και ώρα 18.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο: α)
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της υπ’ αριθµόν
14/9/10-10-2012 επίκαιρης επερώτησης, σύµφωνα µε την ηµερή-
σια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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